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REVISTA PRESEI 
 

 Toader anunţă că a trimis către Iohannis propunerile de numire a doi procurori-şefi în Parchetul General 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, miercuri, că a transmis către preşedintele Klaus Iohannis 
propunerile de numire a Antoniei Constantin în funcţia de procuror-şef al Secţiei Judiciare din Parchetul General şi 
a Iulianei Nedelcu, în funcţia de procuror-şef adjunct al aceleiaşi secţii. 
"Astazi am transmis catre Presedintele Romaniei urmatoarele propuneri de numire in functii de conducere: 
Antonia-Eleonora Constantin- procuror sef al Sectiei Judiciare din cadrul PICCJ; Iuliana Nedelcu - procuror sef 
adjunct al Sectiei Judiciare din cadrul PICCJ", a scris Tudorel Toader, pe Facebook. 
Luni, ministrul anunţa că a mai trimis trei propuneri către şeful statului, respectiv Adina Florea, propusă în funcţia 
de procuror şef DNA, Elena Georgiana Hosu, propusă procuror şef adjunct DIICOT şi Florena-Esther Sterschi, 
propusă procuror şef la Secţia de resurse umane şi documentare din cadrul Parchetului General. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Augustin Lazăr, scrisoare către Avocatul Poporului. Cere sesizarea CCR privind Ordonanţa pe legile justiţiei 
Augustin Lazăr a trimis, miercuri, o scrisoare către Avocatul Poporului în care i se solicită analiza cu privire la 
sesizarea Curţii Constituţionale referitoare la aspecte de neconstituţionalitate pe care le ridică prevederile 
articolului VII din OUG pe legile justiţiei. 
Augustin Lazăr a trimis, miercuri, o scrisoare către Avocatul Poporului în care i se solicită analiza cu privire la 
sesizarea Curţii Constituţionale referitoare la aspecte de neconstituţionalitate pe care le ridică prevederile 
articolului VII din OUG pe legile justiţiei. 
„În cursul zilei de astăzi, 17 octombrie 2018, procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie 
şi Justiţie, domnul Augustin Lazăr, a transmis domnului Victor Ciorbea, Avocatul Poporului, spre analiză, 
solicitarea de a sesiza Curtea Constituţională, în temeiul dispoziţiilor art. 146 lit. d) teza finală din Constituţia 
României şi art. 13 alin. (1) lit. f) din Legea nr. 35/1997, republicată, cu excepţia de neconstituţionalitate a 
articolului VII din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.92/2018 pentru modificarea şi completarea unor acte 
normative în domeniul justiţiei”, se arată într-un comunicat de presă transmis de Parchetul General. 
 Potrivit sursei citate, solicitarea procurorului general a fost făcută în considerarea rolului constituţional al 
Ministerului Public, „de a reprezenta interesele generale ale societăţii, de a apăra ordinea de drept, precum şi 
drepturile şi interesele cetăţenilor”. 
„Se poate observa că nu a fost exprimată nicio justificare pentru majorarea condiţiilor de vechime printr-o 
procedură legislativă de urgenţă şi extraordinară, în contextul în care, de altfel, o asemenea chestiune nu a format 
obiect al vreuneia din recomandările cuprinse în avizul preliminar al Comisiei de la Veneţia asupra proiectelor de 
legi de modificare a legilor justiţiei. Din preambulul Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr.92/2018 rezultă că 
adoptarea acesteia urmăreşte asigurarea bunei funcţionări a justiţiei ca serviciu public, fiind invocate 
recomandările menţionate anterior, dar, în realitate, dispoziţiile criticate prin prezenta au efect opus, respectiv de 
impact negativ asupra funcţionării instituţiilor din sistemul judiciar, cu referire la parchete”, se precizează în 
scrisoarea transmisă de către Augustin Lazăr. 
Articolul VII, menţionat în comunicatul de presă, arată că „Procurorii care, la data intrării în vigoare a prezentei 
ordonanţei de urgenţă, îşi desfăşoară activitatea în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie, al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism şi al Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie, precum şi în cadrul celorlalte parchete, rămân în funcţie în cadrul acestora, numai dacă îndeplinesc 
condiţiile prevăzute de Legea nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare, şi Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare”. 
„Sintagma „procurorii care îşi desfăşoară activitatea” din cuprinsul acestui articol este neclară, prin aceea că 
poate fi înţeleasă ca referindu-se atât la toţi procurorii, inclusiv cei numiţi în funcţii, dar şi numai la procurorii 
aflaţi în situaţie de delegare ori de detaşare. O astfel de exprimare legislativă nu poate fi primită, nu doar pentru 
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confuzia pe care o generează, dar, mai ales, din perspectiva consecinţelor pe care le cauzează o interpretare în 
sensul că ar privi inclusiv procurorii numiţi în funcţii”, a scris procurorul general în scrisoare. 
Augustin Lazăr îi mai scrie Avocatului Poporului cî eliberarea magistratului dintr-o funcţie dobândită în mod legal 
ar aduce o atingere severă principiului stabilităţii procurorilor. 
„Este inacceptabil ca prin introducerea unor condiţii noi, stabilite în mod intempestiv, Guvernul să poată 
determina îndepărtarea unor magistraţi care au fost numiţi în funcţie în baza legii. Totodată, încetarea funcţiei 
acestor procurori ar provoca instabilitate în sistem, în condiţiile în care proiectul de act normativ nu prevede în ce 
funcţii ar urma să fie numiţi, iar posturile pe care aceştia le ocupau anterior la parchete inferioare au fost ocupate 
prin derularea altor proceduri prevăzute de lege. (...) Dispoziţiile art.VII contravin principiului egalităţii în drepturi 
consacrat de art.16 alin.1 din Constituţia României privind egalitatea în drepturi.”, mai spune documentul. 
„Încălcarea art.21din Constituţia României - Se poate observa că prin potenţiala încălcare a statutului procurorului 
sunt generate consecinţe de natură să afecteze negativ funcţionarea normală a parchetelor, în principal prin 
creşterea duratei de soluţionare a cauzelor penale. Astfel, conform art.21 alin.3 din Constituţie, „părţile au 
dreptul la un proces echitabil şi la soluţionarea cauzelor într-un termen rezonabil”. Toate considerentele expuse 
anterior conduc la concluzia neconstituţionalităţii dispoziţiilor art.VII din Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului 
nr.92/2018”, se arată în scrisoare. 
Articolul 7 din OUG pe legile justiţiei, cel care a stârnit controverse, arată că "procurorii care, la data intrării în 
vigoare a prezentei ordonanţei de urgenţă, îşi desfăşoară activitatea în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie, al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism şi al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie, precum şi în cadrul celorlalte parchete, rămân în funcţie în cadrul acestora, 
numai dacă îndeplinesc condiţiile prevăzute de Legea nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare, şi Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare". 
Noile prevederi din ordonanţa de urgenţă, care a fost publicată marţi în Monitorul Oficial, impun o vechime de cel 
puţin 10 ani în magistratură pentru procurorii din Parchetul General, DNA şi DIICOT. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL solicită Avocatului Poporului contestarea la Curtea Constituţională a Ordonanţei privind Legile Justiţiei/ 
USR anunţă că va face acelaşi demers 
Partidul Naţional Liberal va depune miercuri, ora 15:00, o sesizare la Avocatul Poporului, prin care solicită 
contestarea la Curtea Constituţională a Ordonanţei de Urgenţă care modifică Legile Justiţiei, adoptată, luni, de 
Guvern. 
Sesizarea va fi făcută în contextul în care liderul liberal, Ludovic Orban, anunţa luni că va solicita punctul de 
vedere al echipei juridice a partidului şi va lua în calcul sesizarea Avocatului Poporului privind Ordonanţa de 
Urgenţă care modifică Legile justiţiei. 
"Echipa juridică a partidului va analiza în amănunt această ordonanţă, pentru că cel puţin articolul cu delegarea în 
funcţii de demnitate publică a magistraţilor a fost reintrodus deşi el a fost declarat neconstituţional în urma 
sesizării PNL. De asemenea s-au mai introdus tot peste rând, fără să aibă vreo legătură cu observaţiile Comisiei de 
la Veneţia, condiţii legate de ocuparea funcţiilor de procuror şef. (...) Sunt modificări la cele trei legi ale justiţiei 
care ne arată cât de pompieristic lucrează majoritatea guvernamentală. Vom solicita şi punctul de vedere din 
partea organismelor din cadrul sistemului de justiţie şi în cazul în care e necesar vom sesiza Avocatul Poporului", a 
afirmat luni liderul PNL, Ludovic Orban, la finalul Biroului Executiv al PNL care a avut loc luni la Parlament. 
Si USR îi va cere Avocatului Poporului să atace la CCR Ordonanţa 
Preşedintele USR, Dan Barna, a declarat, miercuri, că parlamentarii formaţiunii vor depune, în cursul zilei, la 
Avocatul Poporului, o cerere pentru sesizarea Curţii Constituţionale cu privire la Ordonanţa de urgenţă pe legile 
justiţiei. PNL a aunţat un demers similar. 
„Avem o ordonanţă prin care Liviu Dragnea tocmai şi-a concediat procurorul din dosarul Tel Drum. DNA este pus 
pe butuci, forma ordonanţei este de neacceptat. Parlamentarii USR vor merge la Avocatul Poporului şi îi vom 
solicita să atace ordonanţa la CCR pentru că are numeroase elemente de neconstituţionalitate”, a declarat liderul 
USR Dan Barna, la Parlament. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Acesta a spus că în cursul zilei de miercuri parlamentarii formaţiunii se vor deplasa în acest sens la sediul 
instituţiei. 
Deputatul USR Stelian Ion a adăugat că nu contează dacă Avocatul Poporului, Victor Ciorbea, a intrat în concediu. 
Întrebat dacă ştie că Ciorbea ar fi intrat, miercuri, într-un concediu de două săptămâni, parlamentarul USR a spus 
că instituţia poate funcţiona în continuare. 
„E fabulos. Noi după şedinţa de plen vom merge toţi parlamentarii la Avocatul Poporului, am formulat o sesizare 
în aceste sens şi îi vom depune o sesizare pentru a sesiza CCR. Avocatul Poporului nu e Victor Ciorbea, e o 
instituţie şi cine îi ţine locul, adjunctul trebuie să ia o decizie în acest sens”, a indicat Stelian Ion. 
Preşedintele USR Dan Barna a menţionat că „tocmai a trecut pensia specială pentru Avocatul Poporului”. 
„Cumva e o reacţie pe care o anticipam de la persoana Victor Ciorbea şi instituţia are obligaţia să funcţioneze şi să 
dea curs unei solicitări. E clar că OUG cum e acum e din prostie sau din rea -voinţă. Noi, cei de la USR spunem că 
este rea-voinţă”, a indicat Barna. 
Tudorel Toader a prezentat, luni, prevederile OUG pe Legile justiţiei care a fost adoptată de Guvern, precizând că 
sunt schimbări în privinţa detaşărilor procurorilor, că interviurile pentru procurorii-şefi vor fi transmise în direct, 
arhivate şi văzute de oricine şi că ministrul poate sesiza Inspecţia Judiciară. Ministrul a spus că prin OUG se 
stabilesc şi paşii de urmat referitor la numirea procurorilor de rand înalt. Astfel, sunt introduse în lege interviuri 
transmise în direct pentru procurorii-şefi, care vor fi arhivate şi vor putea fi văzute de oricine. 
Schimbări sunt şi în ceea ce priveşte detaşările procurorilor. Procurorul general nu va mai decide detaşările de la 
parchete, ci Secţia pentru Procurori a CSM. La DIICOT şi DNA, creşte vârsta la 10 ani de experienţă în profesie, 
pentru a accede în funcţia de procuror la aceste structuri. 
Ordonanţa de urgenţă prevede şi o serie de modificări în ceea ce pruveşte amânarea pensionării anticipate a 
magistraţilor. Dacă varianta iniţială a OUG prevedea amânarea pensionărilor anticipate până pe 31 decembrie 
2022, cea adoptată de Guvern luni prevede amânarea doar până la finele anului 2019. Actul normativ a intrat 
marţi în vigioare, odată cu publicarea în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Controverse pe OUG privind legile justiţiei. Comisia Europeană: Urmărim cu preocupare evoluţiile/ PNL, 
scrisoare informativă către Comisia de la Veneţia că i-a fost afectat prestigiul 
Comisia Europeană a transmis, miercuri, că urmăreşte cu preocupare evoluţiile recente în cazul amendamentelor 
la Legile justiţiei şi va analiza "îndeaproape" modificările, iar apoi CE va trage "concluziile adecvate". În acelaşi 
context, PNL va trimite o scrisoare de informare către Comisia de la Veneţia, a anunţat, miercuri, purtătorul de 
cuvând al PNL, Ionel Dancă. 
"După cum prim-vicepreşedintele Frans Timmermans a spus clar la dezbaterea din Parlamentul European, pe 
măsură ce vom continua dialogul cu autorităţile române, în spiritul cooperării şi în contextul Mecanismului de 
Cooperare şi Verificare, Comisia Europeană va trage concluziile adecvate în cazul în care amendamentele la legile 
justiţiei, la Codurile Penale, la legislaţia privind conflictul de interese şi privind combaterea corupţiei nu vor ţine 
cont de aceste preocupări. Deci, urmărim cu preocupare cele mai recente evoluţii şi vom analiza îndeaproape 
modificările. După cum am spus deja de multe ori, existenţa unui sistem judiciar independent şi profesionist are o 
importanţă foarte mare", se arată într-un punct de vedere al unui purtător de cuvânt al CE remis, miercuri, 
MEDIAFAX. 
 Guvernul a adoptat, luni, OUG pentru modificarea Legilor Justiţiei. Ulterio, ministrul Justiţiei Tudorel Toader a 
prezentat, prevederile ordonanţei de urgenţă care a fost adoptată de Guvern, precizând că sunt schimbări în 
privinţa detaşărilor procurorilor, că interviurile pentru procurorii-şefi vor fi transmise în direct, arhivate şi văzute 
de oricine şi că ministrul poate sesiza Inspecţia Judiciară. 
Ministrul a spus că prin OUG se stabilesc şi paşii de urmat referitor la numirea procurorilor de rand înalt. Astfel, 
sunt introduse în lege interviuri transmise în direct pentru procurorii-şefi, care vor fi arhivate şi vor putea fi văzute 
de oricine. 
Actul normativ a intrat marţi în vigoare, odată cu publicarea în Monitorul Oficial. 
A doua zi după dezbaterea din Parlamentul European privind respectarea statului de drept în România, la care a 
participat şi premierul Viorica Dăncilă, prim-vicepreşedintele CE, Frans Timmermans, i-a transmis,pe 4 octombrie, 
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o scrisoare premierului României, în care îi cere lămuriri cu privire la modificarea codurilor penale, un răspuns 
fiind aşteptat până la începutul lunii noiembrie, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 
Sursele citate spun că scrisoarea a fost trimisă premierului chiar a doua zi după ce aceasta a vorbit în Parlamentul 
European. 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a declarat, la dezbaterea din 3 octombrie, în 
Parlamentul European, că vor fi folosite toate mijloacele de către Comisia Europeană pentru a regla situaţia din 
România, fie că este vorba despre Mecanismul de Cooperare şi Verificare, fie că sunt alte metode. 
"Dacă sunt adoptate fără corecţii, aceste legi din domeniul penal, vor periclita autonomia justiţiei în combaterea 
corupţiei. Veţi vedea şi în noiembrie ce s-a scris în MCV, faţă de ianuarie 2018. Situaţia s-a deteriorat. Preşedintele 
Juncker şi cu mine am făcut declaraţii în care ne-am exprima îngrijorarea. În timp ce vom continua să urmărim 
obiectivele noastre pentru a avea un dialog cu autorităţile române, vreau să vă spun că vom vedea dacă există 
conflicte în ceea ce priveşte legile justiţiei şi combaterea corupţiei", a spus Timmermans, pe 3 octombrie. 
 
PNL va informa Comisia de la Veneţia privind OUG pe legile Justiţiei 
PNL va trimite o scrisoare de informare către Comisia de la Veneţia în legătură cu ordonanţa de urgenţă adoptată 
luni de Guvern, care modifică legile justiţiei, a anunţat, miercuri, purtătorul de cuvând al PNL, Ionel Dancă. 
„În continuarea demersurilor pe care PNL le-a iniţiat pentru a opri aceste demersuri toxice ale coaliţiei penalilor 
din PSD-ALDE, vom informa membrii Comisiei de la Veneţia cu privire la acest act normativ, cu privire la modul în 
care a fost adoptată această ordonanţă şi mai ales la modul ticălos în care a fost invocat prestigiul Comisiei de la 
Veneţia pentru a pune de fapt în realitate prevederi care sunt complet contrare cu observaţiile făcute de experţii 
Comisiei de la Veneţia”, a declarat purtătorul de cuvând al PNL, Ionel Dancă. 
PNL a depus miercuri sesizarea la Avocatul Poporului, prin care i se solicită contestarea la CCR a OUG care 
prevede modificări la Legile justiţiei. 
„Împreună cu colegul meu, deputatul Ioan Cupşa, vicepreşedintele Comisiei speciale de elaborare a legilor 
justiţiei, am depus sesizare la Avocatul Poporului pentru a solicita acestuia să ceară CCR să analizeze 
constituţionalitatea prevederilor stipulate în OUG elaborată de Tudorel Toader. 
Ioan Cupşa: Este regretabil că atât de des suntem obligaţi să apelăm la CCR direct sau intermediat prin instituţia 
Avocatului Poporului pentru a corecta ceea ce fac cei care sunt la putere. Au călcat cu bocancii. Această OUG este 
neconstituţională”, a declarat după depunerea sesizării, purtătorul de cuvânt al PNL, Ionel Dancă. 
El a susţinut că, dacă Avocatul Poporului, Victor Ciorbea, nu îşi va îndeplini atribuţiile de serviciu, PNL va depune o 
plângere penală împotriva acestuia. 
„Referitor la situaţia punctuală de astăzi, în care Avocatul Poporului se află în concediu, considerăm că este 
absolut o sfidare de nepermis, inacceptabilă. S-a umplut paharul pentru Victor Ciorbea în funcţia de avocat al 
poporului. Dacă nu înţelege nici în al doisprezecelea ceas să îşi îndeplinească atribuţiile de serviciu, există 
posibilitatea unei plângeri penale împotriva domnului Victor Ciorbea, care nu şi-a delegat atribuţiile pe perioada 
acestui concediu şi care prin această lipsă a unei decizii care să reglementeze situaţia în care ne aflăm pune în 
imposibilitate exercitarea funcţiei de avocat al poporului. Domnia sa este duşman al poporului”, a adăugat Dancă. 
Comisia Europeană a transmis, miercuri, că urmăreşte cu preocupare evoluţiile recente în cazul amendamentelor 
la Legile justiţiei şi va analiza "îndeaproape" modificările, iar apoi CE va trage "concluziile adecvate" în acest caz. 
"După cum prim-vicepreşedintele Frans Timmermans a spus clar la dezbaterea din Parlamentul European, pe 
măsură ce vom continua dialogul cu autorităţile române, în spiritul cooperării şi în contextul Mecanismului de 
Cooperare şi Verificare, Comisia Europeană va trage concluziile adecvate în cazul în care amendamentele la legile 
justiţiei, la Codurile Penale, la legislaţia privind conflictul de interese şi privind combaterea corupţiei nu vor ţine 
cont de aceste preocupări. Deci, urmărim cu preocupare cele mai recente evoluţii şi vom analiza îndeaproape 
modificările. După cum am spus deja de multe ori, existenţa unui sistem judiciar independent şi profesionist are o 
importanţă foarte mare", se arată într-un punct de vedere al unui purtător de cuvânt al CE remis, miercuri, 
MEDIAFAX. 
Guvernul a adoptat, luni, OUG pentru modificarea Legilor Justiţiei. Ulterio, ministrul Justiţiei Tudorel Toader a 
prezentat, prevederile ordonanţei de urgenţă care a fost adoptată de Guvern, precizând că sunt schimbări în 
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privinţa detaşărilor procurorilor, că interviurile pentru procurorii-şefi vor fi transmise în direct, arhivate şi văzute 
de oricine şi că ministrul poate sesiza Inspecţia Judiciară. 
Ministrul a spus că prin OUG se stabilesc şi paşii de urmat referitor la numirea procurorilor de rand înalt. Astfel, 
sunt introduse în lege interviuri transmise în direct pentru procurorii-şefi, care vor fi arhivate şi vor putea fi văzute 
de oricine. 
Actul normativ a intrat marţi în vigoare, odată cu publicarea în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Efectele OUG pe legile Justiţiei: Cine sunt cei 48 de procurori delegaţi de la PG, DNA şi DIICOT care îşi opresc 
activitatea. LISTA COMPLETĂ 
Secţia pentru procurori a CSM a hotărât, miercuri, încetarea delegării pentru 48 de procurori din Parchetul 
General, DIICOT şi DNA, ca urmare a intrării în vigoare a Ordonanţei pe legile justiţiei. Activitatea procurilor 
încetează deoarece nu îndeplinesc condiţiile de 10 ani de vechime. 
Potrivit deciziei Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, începând de miercuri, încetează 
delegarea pentru 48 de procurori de la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ), DNA şi 
DIICOT, după ce OUG pe legile justiţiei a intrat în vigoare. Cei care încetează activitatea nu întrunesc condiţiile 
necesare de vechime, adică minimum 10 ani. Astfel, un număr de 12 procurori de la Parchetul General se întorc la 
unităţile de unde provin, 12 de la DNA, iar restul de la celelalte parchete din ţară. De asemenea, doi procurori 
DIICOT, delegaţi pe funcţii de conducere în instituţie, îşi încetează activitatea pe aceste posturi. 
Parchetul General şi celelalte parchete din ţară: 
1. Cristina Daniela Balcan - PÎCCJ (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Bucureşti) 
2. Bogdan Beligan - PÎCCJ (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Sector 1) 
3. Elena Hach - PÎCCJ (provine de la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Braşov) 
4. Lavinia Ionescu - PÎCCJ (provine de la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Bucureşti) 
5. Anda Murgoi- PÎCCJ (provine de la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Alba Iulia) 
6. Iuliana Magdalena Olteanu - PÎCCJ (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Sector 6) 
7. Mihai Prună - PÎCCJ (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Bucureşti) 
8. Emilia Georgeta Stoica - PÎCCJ (provine de la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Bucureşti) 
9. Silviu Chifan (provine de la Parchetul Militar de pe lângă Tribunalul Militar Iaşi) 
10. Ionel Corbu - PÎCCJ (provine de la Parchetul Militar de pe lângă Tribunalul Militar Bucureşti) 
11. Gheorghe Prelipcean - PÎCCJ (provine de la Parchetul Militar de pe lângă Tribunalul Militar Iaşi) 
12. George Toma - PÎCCJ (provine de la Parchetul Militar de pe lângă Tribunalul Militar Bucureşti) 
13. Cosmin Gheorghe Andraş (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Covasna) 
14. Narcisa Apostol (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Răcari) 
15. Mihaela Bădan (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Balş) 
16. Adina (Malicenco) Breteanu (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Alba) 
17. Mihaela Burcă (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Craiova) 
18. Constantin Chiţu (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Piteşti) 
19. Gina Monica Cibian (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Deva) 
20. Liviu Dedulescu (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Brăila) 
21. Mariana Aurelia Dumitrache (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Buzău) 
22. Cătălin Lefter (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul PRahova) 
23. Laura Mincă (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Pucioasa) 
24. Cristina Mureşan (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Sector 1) 
25. Florica Nan (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Bucureşti) 
26. Daniel Popescu (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Sector 3) 
27. Constantin Puiulescu (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Curtea de Argeş 
28. Florin Sas (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Oradea) 
29. Nicolae Sprîncu (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Sector 1) 
30. Marian Tudor (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Sector 1) 
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31. Marin Tudose (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Însurăţei) 
32. Marius Mihai Ungureanu (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Alba) 
33. Maria Mirabela Viciu (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Ploieşti) 
34. Maria Ilioiu (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Prahova) 
DIICOT: 
1. Ion Florin 
2. Ionică Marius Petrişor 
DNA: 
1. Gabriela Castravete (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Ilfov) 
2. Marian Chiriac (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Bucureşti) 
3. Ciprian Gherasim (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Reghin) 
4. Ştefan Aurelian Ispăşoiu (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Braşov) 
5. Marian Eugen Moşteanu (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Olt) 
6. Veronica Violeta Oprea (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Buzău) 
7. Marinel Corneliu Pavel (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Olt) 
8. Florentin Riza (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Dolj) 
9. Simona Troacă (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Timişoara) 
10. Elena Carmina Brînduşi (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Argeş) 
11. Viorel Oprea (provine de la Parchetul de pe lângă Judecătoria Târgovişte) 
12. Doriana Rotaru (provine de la Parchetul de pe lângă Tribunalul Gorj) 
Secţia de procurori din CSM a decis, miercuri, în unanimitate, să recomande ca prevederile din OUG pe legile 
justiţiei să se aplice pentru viitor, a anunţat vicepreşedintele Consiliului, Codruţ Olaru, care a mai precizat că, 
după părerea membrilor CSM, nu ar trebui să plece niciun procuror. 
Articolul 7 din OUG pe legile justiţiei, cel care a stârnit controverse, arată că "procurorii care, la data intrării în 
vigoare a prezentei ordonanţei de urgenţă, îşi desfăşoară activitatea în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie, al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism şi al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie, precum şi în cadrul celorlalte parchete, rămân în funcţie în cadrul acestora, 
numai dacă îndeplinesc condiţiile prevăzute de Legea nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare, şi Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare". 
Noile prevederi din ordonanţa de urgenţă, care a fost publicată marţi în Monitorul Oficial, impun o vechime de cel 
puţin 10 ani în magistratură pentru procurorii din Parchetul General, DNA şi DIICOT. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM, recomandare privind OUG pe legile justiţiei: Se aplică pentru viitor, nu retroactiv. Nu ar trebui să plece 
niciun procuror 
Secţia de procurori din CSM a decis, miercuri, în unanimitate, să recomande ca prevederile din OUG pe legile 
justiţiei să se aplice pentru viitor, a anunţat vicepreşedintele Consiliului, Codruţ Olaru, care a mai precizat că, 
după părerea membrilor CSM, nu ar trebui să plece niciun procuror. 
"După deliberări, Secţia pentru procurori, în unanimitate, a luat act de solicitările Parchetului de pe lângă Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie, DIICOT şi DNA şi recomandă interpretarea dispoziţiilor articolului 7 din OUG nr 92 din 
2018 în sensul aplicării pentru viitor a condiţiilor de exercitare a funcţiilor în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie , al DIICOT, al DNA, precum şi în cadrul celorlalte parchete", a declarat vicepreşedintele 
Consiliului Superior al Magistraturii, Codruţ Olaru. 
 Întrebat cine sunt procurorii care vor pleca din parchete, Olaru a precizat că, după părerea membrilor Secţiei 
pentru procurori, nu ar trebui să plece niciun procuror. " 
Nu pleacă nimeni, după interpretarea noastră, având în vedere dispoziţiile legii care prevăd, în viziunea noastră, 
condiţionalitatea de vechime de la data apariţiei legii , a ordonanţei de urgenţă pe viitor, deci nu discutăm 
retroactiv. Practic, vrem să dăm un mesaj de stabilitate a activităţii procurorilor din cadrul întregului Ministerului 
Public, că nu discutăm practic doar de structurile specializate, nu discutăm doar de activitatea Parchetului 
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General, care ar putea fi afectată într-o interpretare altfel decât am făcut-o noi în cursul şedinţei de astăzi şi, pe 
cale de consecinţă, este un mesaj clar pe care vreau să îl adresez tuturor procurorilor , acela de stabilitate", a 
completat vicepreşedintele CSM. 
Interpretarea a fost comunicată public ulterior, printr-un comunicat de presă, şi de Secţia pentru procurori. 
"Secţia pentru procurori, cu unanimitate, a recomandat interpretarea dispoziţiilor art.VII din Ordonanţa de 
Urgenţă nr.92/2018 în sensul aplicării pentru viitor a condiţiilor de exercitare a funcţiei în cadrul Parchetului de pe 
lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 
Terorism şi al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, precum şi în cadrul celorlalte parchete", se arată într-un comunicat 
de presă al Secţiei, remis MEDIAFAX. 
Articolul 7 din OUG pe legile justiţiei, cel care a stârnit controverse, arată că "procurorii care, la data intrării în 
vigoare a prezentei ordonanţei de urgenţă, îşi desfăşoară activitatea în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie, al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism şi al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie, precum şi în cadrul celorlalte parchete, rămân în funcţie în cadrul acestora, 
numai dacă îndeplinesc condiţiile prevăzute de Legea nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare, şi Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare". 
Noile prevederi din ordonanţa de urgenţă, care a fost publicată marţi în Monitorul Oficial, impun o vechime de cel 
puţin 10 ani în magistratură pentru procurorii din Parchetul General, DNA şi DIICOT. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL iniţiază o moţiune simplă împotriva lui Tudorel Toader 
PNL va depune în Parlament, în cursul săptămânii viitoare, o moţiune simplă împotriva ministrului Justiţiei, 
Tudorel Toader, după adoptarea de către Guvern a ordonanţei de urgenţă care modifică Legile justiţiei, a anunţat, 
miercuri, purtătorul de cuvânt al PNL, Ionel Dancă. 
„Dincolo de demersul de astăzi, PNL, în situaţia gravă în care a ajuns justiţia din România, a decis să iniţieze o 
moţiune simplă împotriva ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, care va fi depusă săptămâna viitoare, pentru toată 
activitatea acestui personaj, acestei unelte politice a lui Liviu Dragnea, la conducerea Ministerului Justiţiei, care în 
mod ticălos se foloseşte de observaţiilor unor foruri internaţionale pentru a mai da o lovitură sistemului de justiţie 
din România, asigurându-şi astfel titulatura de călău al independenţei justiţiei”, a declarat purtătorul de cuvânt al 
PNL, Ionel Dancă. 
 De asemenea, PNL, a depus miercuri o sesizare la Avocatul Poporului, prin care îi solicită contestarea la CCR 
privind modificările aduse la Legile Justiţiei, prin ordonanţa de urgenţă. 
Guvernul a adoptat, luni, OUG pentru modificarea Legilor Justiţiei. Ulterior, ministrul Justiţiei Tudorel Toader a 
prezentat, prevederile ordonanţei de urgenţă care a fost adoptată de Guvern, precizând că sunt schimbări în 
privinţa detaşărilor procurorilor, că interviurile pentru procurorii-şefi vor fi transmise în direct, arhivate şi văzute 
de oricine şi că ministrul poate sesiza Inspecţia Judiciară. 
Ministrul a spus că prin OUG se stabilesc şi paşii de urmat referitor la numirea procurorilor de rand înalt. Astfel, 
sunt introduse în lege interviuri transmise în direct pentru procurorii-şefi, care vor fi arhivate şi vor putea fi văzute 
de oricine. 
Actul normativ a intrat marţi în vigoare, odată cu publicarea în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută rezultatul referendumului pentru redefinirea familiei 
Curtea Constituţională a României discută joi rezultatul referendumului pentru redefinirea familiei, organizat în 6 
şi 7 octombrie. 
Potrivit site-ului CCR, plenul Curţii Constituţionale va lua în dezbatere "constatarea respectării procedurii pentru 
organizarea şi desfăşurarea referendumului naţional din datele de 6 şi 7 octombrie 2018 privind Legea de 
revizuire a Constituţiei României". 
La referendumul pentru redefinirea familiei au votat 21,10% dintre alegători, potrivit datelor anunţate, pe 8 
octombrie, de Biroul Electoral Central. 
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Conform Legii 3/2000, pentru ca referendumul să fie valabil era necesară o prezenţă la urne a cel puţin 30% dintre 
persoanele înscrise pe listele electorale permanente. 
Numărul persoanelor înscrise în lista pentru referendumul de revizuire a Constituţiei, organizat în 6 şi 7 
octombrie, a fost de 18.279.011. 
S-au prezentat la urne 3.857.308 de alegători, reprezentând 21,10% din numărul persoanelor înscrise pe liste. 
Voturi valabil exprimate la răspunsul 'DA' au fost 3.531.732, reprezentând 91,56% din numărul participanţilor, 
voturi valabil exprimate la răspunsul 'NU' - 249.412, adică 6,47%, iar voturi nule - 76.111, respectiv 1,97%.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministerul Mediului, CRITICI DURE pentru o lege adoptată la inițiativa lui Liviu Dragnea 
Ministerul Mediului critică politicile privind achiziționarea de mașini noi în România.  Totul în contextul în care 
vânzările de mașini second - hand au explodat în ultimul an, totul după ce majoritatea PSD - ALDE a eliminat taxa 
de timbru, la inițiativa liderului PSD, Liviu Dragnea. 
"Deși avem programe naționale de sprijin pentru achiziționarea de autoturisme noi, acestea nu sunt suficiente 
pentru a asigura accesul cetățenilor la aceste autoturisme, cu un grad redus de poluare și care, implicit, conduc la 
reducerea emisiilor din transportul rutier. Practic, eforturile noastre naționale sunt contracarate de importul 
masiv de mașini second-hand, din ultima perioadă”, arată Ministerul Mediului într-un răspuns la o 
solicitare G4Media.ro. 
Ministerul Mediului, condus de Grațiela Gavrilescu, se referă la explozia pieței de automobile second-hand de la 
începutul anului 2017 și până în prezent. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CNCD: Ministerul Educaţiei discriminează profesorii din secţiile cu predare în limbile minorităţilor 
Ministerul Educaţiei discriminează profesorii din secţiile cu predare în limbile minorităţilor pentru că oferă un 
salariu diferenţiat faţă de profesorii de limba română, spune preşedintele CNCD, precizând că a fost avertizată 
instituţia ca în termen de 30 de zile să reglementeze situaţia. 
 “Este un ordin al ministrului Educaţiei din iulie prin care este o diferenţiere între pedagogii care predau la 0-4 la 
secţia română cu cei care predau la cei cu predare la minorităţile naţionale. Legea educaţiei spune că cei care 
predau la secţia cu predare în limba minoritară au 3-4 ore în plus faţă de cei care predau la secţia română. Acum, 
Ministerul Educaţiei prin ordinul respectiv a uniformizat numărul de ore pe săptămână în sensul în care pentru cei 
care predau la secţia română au prevăzut obligativitatea să participe şi la orele opţionale”, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, preşedintele Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD), Csaba Asztalos. 
Prin urmare, profesorii care predau la clasele minorităţilor naţionale nu pot avea ore opţionale, astfel apare 
diferenţa de salariu. 
“Adică profesorul care predă româna participă şi la orele de religie şi la ora de educaţie fizică, limbi străine sau 
desen. Această regulă nu se aplică la profesorii care predau la cei din clasele minorităţilor, ca urmare echivalează 
venitul în mod indirect şi anulează plata diferenţiată pentru acele patru ore. Există o discriminare pentru că 
modalitatea prin care au prevăzut această regulă anulează în mod indirect diferenţa dintre ore cu predare la 
clasele în limba română şi cele în maghiară”, mai susţine Csaba Asztalos. 
În cadrul şedinţei de miercuri, Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării a dat un avertisment 
Ministerului Educaţiei ca în termen de 30 de zile să reglementeze situaţia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD si ALDE au ajuns la un acord pe Legea offshore 
Delegatiile PSD-ALDE au agreat, miercuri, intr-o discutie de peste doua ore, la Parlament, forma finala a Legii 
offshore care va intra "de principiu" saptamana viitoare in dezbaterile din comisiile de specialitate, cele doua 
partide urmand sa isi prezinte proiectul celorlalte formatiuni politice. 
"Ne-am intalnit pentru a ne pune de acord cu privire la unele aspect tehnice. In esenta nu am avut puncte 
divergente, nici macar procente. Am avut mai multe chestiuni tehnice legate de autorizari. Cel putin pozitia PSD a 
ramas aceeasi. In esenta nu a fost un subiect de fractura in coalitie, nici pe departe, am discutat fara patima, pur 
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tehnic, avand un singur interes, ca Romania sa castige cat mai mult din aceasta lege (...) 
50% din productia de gaz de la Marea Neagra se tranzactioneaza pe bursa din Romania, investitia celor care 
opereaza se deduce maxim 30% din impozitul pe venitul suplimentar, forma pe care deja o cunoasteti si a ramas 
asa", a declarat, miercuri, la Parlament, liderul deputatilor PSD, Daniel Suciu, dupa sedinta coalitiei de guvernare. 
La discutii au participat din partea PSD presedintele formatiunii, Liviu Dragnea, liderul grupului din Camera 
Deputatilor, Daniel Suciu, si presedintele comisiei pentru Buget din Camera Deputatilor, Marius Budai. De cealalta 
parte, ALDE a fost reprezentat de fostul ministru al Energiei, Toma Petcu, si de vicepresedintii formatiunii Varujan 
Vosganian si Andrei Gerea. 
Potrivit lui Suciu, coalitia a stabilit ca "in principiu" martea viitoare sa se desfasoare sedinta comisiilor 
parlamentare pentru adoptarea unui nou raport pe Legea offshore. 
De asemenea, punctul de vedere al coalitiei va fi discutat, pana maine, cu celelalte grupuri parlamentare. 
 
Calcule multe sa se vada daca 50/50 e echitabil 
Fostul ministru ALDE, Toma Petcu, a spus ca in coalitie s-a discutat despre regimul turistic al plajelor. 
"Noi am plecat de la ideea ca aceste castiguri trebuie sa fie impartite in mod egal, minim 50% pentru statul roman 
si 50% pentru concesionari. Am avut nevoie de calcule matematice pentru a ne convinge ca acest procent si 
modul in care este redactata legea, ne aduce in aceasta situatie. Am ajuns la concluzia ca procentele sunt 
echitabile pentru ambele parti, ca statul roman sa castige 50% si operatorul sa castige 50% dupa ce isi 
recupereaza investitia. Cea mai importanta componenta este aceasta, de fiscalitate. A doua componenta, 
implementarea proiectului, sa nu avem impedimente. 
 
ADVERTISING 
Ne intereseaza si partea de securitate energetica, Romania are nevoie de aceste extractii din Marea Neagra 
pentru faptul ca ne dorim un consum mai mare in Romania din extindere de retele si modernizare, avem in calcul 
sa le finantam de la bugetul de stat, si relansarea petrochimiei (...) Pe zona tehnica, acel regim turistic al plajelor, 
care putea sa aduca o vulnerabilitate in zona de autorizare si implementare a proiectului. Mai avem anumite 
modificari pe care o sa le facem legate de zona de protectie atunci cand se descopera situri arheologice", a 
explicat Petcu. 
 
Concesionarii au acceptat un transfer de tehnologie 
Fostul ministru al Energiei a mai spus ca societatile concesionare au acceptat "de principiu" sa realizeze un 
transfer de tehnologie catre statul roman. 
"Ne intereseaza transferul de tehnologie. Aici este o problema pe care Romania o are pentru ape adanci, si nu 
doar Romania, aceasta tehnologie este mai restrictiva. Nu este la dispozitia oricui si ne intereseaza, pe perioada 
proiectului, ca Romania, prin Romgaz, sa avem acest transfer de tehnologie. Ne intereseaza foarte mult sa avem 
asocieri cu Romgazul cu aceste companii", a spus Petcu. 
 
Marul discordiei 
Presedintele Camerei Deputatilor, Liviu Dragnea, a declarat miercuri ca multi vorbesc despre Legea offshore la 
televizor sau pe holurile Parlamentului fara sa fi facut vreun calcul aplicat cu privire la cifrele din actul normativ. 
Presedintele Senatului, Calin Popescu Tariceanu, a declarat, luni, la Parlament, ca esential in reglementarea Legii 
offshore este interesul Romaniei, care trebuie sa se axeze pe doua planuri, cel economic si cel al securitatii 
energetice. 
Aceasta lege a fost un mar al discordiei in coalitia de guvernare. Camera Deputatilor a votat, pe 3 octombrie, 
retrimiterea la Comisii a Legii offshore care stabileste criteriile exploatarii gazelor din Marea Neagra, decizia 
venind la solicitarea liderului UDMR, Kelemen Hunor si fiind luata cu 210 voturi "pentru" si o singura abtinere. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Salariile din privat au crescut cu 6,4% in 2018. Doar 2 din 3 firme au majorat brutul dupa transferul 
contributiilor 
Salariile din mediul privat au crescut in acest an la nivel national in medie cu 6,4%, putin peste nivelul planificat 
(5,7%), potrivit unui studiu realizat de PwC Romania. 
Cresteri salariale peste media pietei s-au produs in industrie (8,9%) si in retail (6,7%) . In acelasi timp, sectorul 
bancar (5,4%), leasing-ul (4,6%) si industria farmaceutica (4,8%) inregistreaza cresteri mai mici decat media, dar 
depasesc totusi procentele bugetate anterior. 
In ceea ce priveste categoriile de personal, cele mai mari cresteri ale salariilor au fost inregistrate de 
muncitori/operatori (calificati si necalificati) - 7,7%. Dintre toate categoriile de personal analizate, nivelurile de 
conducere au avut cele mai mici cresteri ale salariilor, putin sub 6%. 
Comparativ cu editiile anterioare ale studiului PayWell, cresterile salariale pastreaza o traiectorie ascendenta. 
Cresterea medie a fost de 3,7% in 2016 si de 5,1% in 2017. Toate sectoarele analizate au inregistrat cresteri mai 
mari decat in 2017. Cu toate acestea, sectorul bancar se evidentiaza cu o rata de crestere mai mult decat dubla 
fata de 2017 (5,4% in 2018, fata de 2,1%). 
Ritmul accelerat de crestere salariala este determinat si de fluctuatia ridicata a personalului. Rata medie a 
fluctuatiei de personal (plecari voluntare) a fost de 17,4% in 2018, cu aproape 4% mai mare decat in 2017. 
"Cresterile salariale peste medie reprezinta unul dintre stimulentele utilizate de companii pentru a atenua 
problema deficitului fortei de munca. 
In plus, vedem o crestere semnificativa a salariilor lucratorilor din productie si din sectorul hotelier, in timp ce 
sectoarele de retail si cel bancar raman in urma ca nivel de evolutie salariala. Problemele cu care se confrunta in 
prezent piata fortei de munca din Romania au cauze mai profunde si sunt potentate de emigratie si lipsa corelarii 
dintre sistemul de educatie si cerintele economiei", a declarat Daniel Anghel, liderul Departamentului de 
Consultanta fiscala si Juridica al PwC Romania, citat intr-un comunicat remis miercuri Ziare.com. 
In ceea ce priveste planurile pentru anul 2019, companiile estimeaza o crestere mai mica, in medie de 4,6%. 
Acestea au planificat o majorare cu 6,5% a salariilor pentru personalul implicat in productie, in timp ce pentru 
restul categoriilor de personal cresterea nu va fi mai mare de 5% anul viitor. 
Doar doua treimi dintre companii au majorat salariul brut dupa transferul contributiilor 
 
ADVERTISING 
Referitor la modificarile privind transferul de contributii sociale, aproximativ doua treimi dintre companiile 
participante la studiu (63%) au majorat deja salariul brut, in timp ce 20% au utilizat mecanismul de compensare 
prin bonus. 
Doar 17% dintre companiile private au avut o abordare mixta, ceea ce inseamna ca au crescut salariul brut pentru 
unele posturi, in timp ce pentru alte pozitii compensarea s-a facut prin oferirea de bonus. 
Studiul mai arata ca, pe langa salarii, putin peste jumatate dintre companii (53%) ofera bonusuri fixe angajatilor 
cu diverse ocazii. 
Companiile care activeaza in sectorul industrial si in retail conduc in clasamentul bonusurilor fixe, 68% si respectiv 
73% dintre acestea ofera un bonus fix. Alte sectoare tind sa prefere bonusuri legate de performanta, ca supliment 
la salarii. 
In 2018, numarul de companii orientate sa ofere beneficii cu impact asupra echilibrului intre serviciu si viata 
personala este mai mare decat in 2017. 
In acest sens, 55% dintre companii au program de lucru flexibil, jumatate dintre organizatii implica angajatii lor in 
activitati de responsabilitate sociala (CSR), in timp ce 26% ofera abonamente la biblioteci online de carti. Acesta 
este modul in care companiile raspund cerintelor angajatilor pentru a asigura retentia personalului. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Noi reguli de la BNR privind gradul de îndatorare pentru creditele de consum şi ipotecare. Cum vor fi afectaţi 
românii care vor să ia credite - SIMULARE 
Consiliul de Administraţie al Băncii Naţionale a României - BNR a adoptat, miercuri, Regulamentul pentru 
modificarea şi completarea Regulamentului BNR nr. 17/2012 privind unele condiţii de creditare, cu modificările şi 
completările ulterioare, a informat instituţia. 
„Conform noilor prevederi, nivelul maxim al gradului de îndatorare va fi de 40% din venitul net la creditele în lei şi 
20% la cele în valută. Gradul total de îndatorare se determină ca pondere a obligaţiilor totale lunare de plată 
raportate la venitul net lunar. Rata maximă de îndatorare este majorată cu 5 puncte procentuale pentru creditele 
aferente achiziţionării primei locuinţe ce urmează a fi ocupată de debitor”, se detaliază într-un comunicat de presă 
al BNR. 
 Regulamentul se aplică atât instituţiilor bancare, cât şi IFN. Măsuri similare de ordin prudenţial au fost adoptate 
deja în alte ţări cum ar fi Ungaria, Polonia, Estonia, Lituania, Cehia. 
„Toate solicitările de credit formulate înainte de 1 ianuarie 2019, inclusiv cele aferente unor programe 
guvernamentale adresate clienţilor persoane fizice, precum programul Prima Casă, se soluţionează pe baza 
reglementării de la momentul depunerii cererii la bancă, chiar dacă acordarea creditului are loc după 1 ianuarie 
2019”, au subliniat reprezentanţii Băncii Centrale. 
Astfel, modificările la Regulamentul BNR nr. 17/2012 vor fi publicate în Monitorul Oficial al României şi intră în 
vigoare începând cu 1 ianuarie 2019. 
Noul regulament este valabil pentru creditele acordate exclusiv în scopul rambursării datoriilor aferente creditelor 
contractate anterior intrării în vigoare a proiectului de regulament sunt exceptate de la noile cerinţe privind 
gradul de îndatorare. 
„Acest lucru nu este valabil, însă, pentru refinanţările ce presupun şi acordarea unui credit suplimentar celui/celor 
existent(e)”, au precizat reprezentanţii BNR. 
Reprezentanţii Băncii Centrale susţin că au luat această decizie din următoarele două motive: simplificarea 
accesului la credite al persoanelor fizice şi consolidarea creşterii sustenabile a activităţii de creditare; protejarea 
populaţiei cu venituri medii şi cu venituri sub valorile medii în sensul îmbunătăţirii capacităţii de plată, pentru 
creditare sănătoasă. 
„Conform noii metodologii de calcul, nivelul creditului şi al ratelor aferente va putea fi stabilit uşor de orice 
solicitant”, adaugă reprezentanţii BNR. 
Mai exact, reprezentanţii Băncii Centrale afirmă că oricine doreşte un credit îşi poate calcula ce sumă poate plăti 
lunar sub formă de rate la bănci şi IFN. Astfel, la calcularea gradului de îndatorare nu vor mai fi scăzute din venitul 
net: cheltuieli de subzistenţă; alte ajustări privind veniturile; ajustări de şocuri privind cursul de schimb, rata 
dobânzii, venitul disponibil. 
Cu toate acestea, rata lunară maximă va fi, în continuare, variabilă de la o bancă la alta. 
Reprezentanţii BNR mai susţin că, pentru creşterea sustenabilă a activităţii de creditare a populaţiei, de la 
începutul anului viitor, vor fi reguli mai permisive pentru achiziţionarea primei locuinţe ce urmează a fi ocupată de 
debitor. În plus, în acelaşi scop, va fi eliminată aplicarea limitei gradului de îndatorare pentru maxim 15% din 
portofoliul de credite noi destinate persoanelor fizice, la nivelul fiecărui creditor, iar birocraţia bancară pentru 
acordarea unei credit va fi redusă. 
Limitarea gradului de îndatorare: BNR arată că rata maximă permisă scade doar în unele cazuri 
Rata maximă pe care şi-o vor permite persoanele fizice scade, de la începutul anului viitor, odată cu aplicarea 
noilor reguli privind gradul de îndatorare pentru credite, doar pentru unele venituri, iar alte vor fi neafectate, 
arată calculele prezentate miercuri de Banca Naţională a României - BNR. 
Unei persoane cu un venit net de 3.000 de lei îi poate fi acceptat un credit de consum sau ipotecar cu o rată de cel 
mult 1.413 lei, în prezent, arată calculele Băncii Centrale. În schimb, de la începutul anului viitor, acesteia îi va fi 
acceptată o rată de cel mult 1.200 de lei. 
O gospodărie formată din doi adulţi şi doi copii, cu venituri totale de 5.000 de lei net lunar (în jurul mediei 
naţionale), poate accesa, în prezent, un credit cu o rată de 1.996 de lei, iar, de la 1 ianuarie 2019, aceasta va avea 
acces la unul de 2.000 de lei, conform Băncii Centrale. 
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De asemenea, reprezentanţii BNR susţin că noile reguli privind gradul de îndatoare vor avea un „impact 
nesemnificativ asupra creşterii economice”. 
Reprezentanţii Băncii Centrale mai arată că, în prezent, gradul de îndatorare la nivel individual, media pieţei, este 
de 45% pentru creditele de consum şi de 47% pentru cel ipotecar. Acest nivel va fi de 40% în ambele cazuri, de la 
1 ianuarie 2019, iar, pentru prima locuinţă, va fi de 45%. 
Consiliul de Administraţie al BNR a adoptat, miercuri, Regulamentul pentru modificarea şi completarea 
Regulamentului BNR nr. 17/2012 privind unele condiţii de creditare, cu modificările şi completările ulterioare. 
„Conform noilor prevederi, nivelul maxim al gradului de îndatorare va fi de 40% din venitul net la creditele în lei şi 
20% la cele în valută. Gradul total de îndatorare se determină ca pondere a obligaţiilor totale lunare de plată 
raportate la venitul net lunar. Rata maximă de îndatorare este majorată cu 5 puncte procentuale pentru creditele 
aferente achiziţionării primei locuinţe ce urmează a fi ocupată de debitor”, se detaliază într-un comunicat de 
presă al BNR. 
Regulamentul se aplică atât instituţiilor bancare, cât şi IFN. Măsuri similare de ordin prudenţial au fost adoptate 
deja în alte ţări cum ar fi Ungaria, Polonia, Estonia, Lituania, Cehia. 
„Toate solicitările de credit formulate înainte de 1 ianuarie 2019, inclusiv cele aferente unor programe 
guvernamentale adresate clienţilor persoane fizice, precum programul Prima Casă, se soluţionează pe baza 
reglementării de la momentul depunerii cererii la bancă, chiar dacă acordarea creditului are loc după 1 ianuarie 
2019”, au subliniat reprezentanţii Băncii Centrale. 
Astfel, modificările la Regulamentul BNR nr. 17/2012 vor fi publicate în Monitorul Oficial al României şi intră în 
vigoare începând cu 1 ianuarie 2019. 
Noul regulament este valabil pentru creditele acordate exclusiv în scopul rambursării datoriilor aferente creditelor 
contractate anterior intrării în vigoare a proiectului de regulament sunt exceptate de la noile cerinţe privind 
gradul de îndatorare. 
„Acest lucru nu este valabil, însă, pentru refinanţările ce presupun şi acordarea unui credit suplimentar celui/celor 
existent(e)”, au precizat reprezentanţii BNR. 
Reprezentanţii Băncii Centrale susţin că au luat această decizie din următoarele două motive: simplificarea 
accesului la credite al persoanelor fizice şi consolidarea creşterii sustenabile a activităţii de creditare; protejarea 
populaţiei cu venituri medii şi cu venituri sub valorile medii în sensul îmbunătăţirii capacităţii de plată, pentru 
creditare sănătoasă. 
„Conform noii metodologii de calcul, nivelul creditului şi al ratelor aferente va putea fi stabilit uşor de orice 
solicitant”, adaugă reprezentanţii BNR. 
Mai exact, reprezentanţii Băncii Centrale afirmă că oricine doreşte un credit îşi poate calcula ce sumă poate plăti 
lunar sub formă de rate la bănci şi IFN. Astfel, la calcularea gradului de îndatorare nu vor mai fi scăzute din venitul 
net: cheltuieli de subzistenţă; alte ajustări privind veniturile; ajustări de şocuri privind cursul de schimb, rata 
dobânzii, venitul disponibil. 
Cu toate acestea, rata lunară maximă va fi, în continuare, variabilă de la o bancă la alta. 
Reprezentanţii BNR mai susţin că, pentru creşterea sustenabilă a activităţii de creditare a populaţiei, de la 
începutul anului viitor, vor fi reguli mai permisive pentru achiziţionarea primei locuinţe ce urmează a fi ocupată de 
debitor. În plus, în acelaşi scop, va fi eliminată aplicarea limitei gradului de îndatorare pentru maxim 15% din 
portofoliul de credite noi destinate persoanelor fizice, la nivelul fiecărui creditor, iar birocraţia bancară pentru 
acordarea unei credit va fi redusă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cameră: Spitalele publice, beneficiare de proiecte din fonduri europene, pot primi şi sume de la bugetul de 
stat 
Camera Deputaţilor a adoptat miercuri OUG 30/2018 privind instituirea unor măsuri în domeniul fondurilor 
europene, care privesc lărgirea ariei proiectelor nefinalizate ale căror cheltuieli pot fi decontate din fonduri 
europene, precum şi posibilitatea asigurării din bugetul de stat a sumelor necesare cofinanţării proiectelor cu 
finanţare europeană nerambursabilă pentru spitale. 
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Proiectul de lege pentru aprobarea ordonanţei are ca obiect de reglementare instituirea unor măsuri în domeniul 
fondurilor europene, care vizează: sporirea ritmului de implementare a programelor operaţionale, prin 
identificarea unor condiţii de decontare a unor cheltuieli eligibile în cadrul programului, deja efectuate de către 
beneficiarii de proiecte nefinalizate, şi includerea acestora în aplicaţii de plată către Comisia Europeană, precum şi 
instituirea posibilităţii asigurării din bugetul de stat a sumelor necesare cofinanţării proiectelor cu finanţare 
europeană nerambursabilă, ai căror beneficiari sunt spitalele. 
Proiectul prevede lărgirea ariei proiectelor nefinalizate, ale căror cheltuieli pot face obiectul decontării din 
fonduri europene, prin adăugarea proiectelor finanţate şi din alte bugete, respectiv finanţate integral sau 
parţial din bugetul de stat, din bugetul asigurărilor sociale, din bugetele instituţiilor finanţate integral din 
venituri proprii sau finanţate în cadrul programelor operaţionale 2007 - 2013, din fonduri externe 
nerambursabile şi cofinanţare de la bugetul de stat. 
"În perioada de programare 2014 - 2020 sunt eligibile din fonduri europene structurale şi de investiţii cheltuielile 
aferente proiectelor nefinalizate finanţate integral sau parţial din bugetul de stat, din bugetul asigurărilor sociale 
de stat sau din bugetele fondurilor speciale, din bugete locale sau din bugetele instituţiilor finanţate integral din 
venituri proprii, din împrumuturi de la instituţii financiare internaţionale sau bănci de dezvoltare/ cooperare 
internaţională sau finanţate în cadrul programelor operaţionale 2007 - 2013, din fonduri externe nerambursabile 
şi cofinanţare de la bugetul de stat", prevede textul adoptat. 
De asemenea, proiectele nefinalizate, finanţate prin Programul naţional de dezvoltare locală, pot face obiectul 
decontării din fonduri europene structurale şi de investiţii, în perioada de programare 2014 - 2020. Sumele 
cuvenite a fi rambursate beneficiarilor acestor proiecte se fac venit, la o poziţie distinctă, în bugetul din care a fost 
asigurată sursa de finanţare a cheltuielilor sau se transferă în conturile programului operaţional 2007 - 2013 din 
care a fost finanţat proiectul, conform regulilor de implementare ale programelor operaţionale. 
Prin excepţie, din sumele care se cuvin bugetului de stat, 25% se virează de către ordonatorii principali de credite 
cu rol de autoritate de management într-un cont distinct de venituri al bugetelor locale ale beneficiarilor unităţi 
administrativ-teritoriale şi vor fi utilizate pentru finanţarea cheltuielilor secţiunii de dezvoltare a acestor bugete, 
inclusiv pentru finanţarea părţii din proiect rămasă de executat la data aprobării finanţării din fonduri europene 
structurale şi de investiţii şi/ sau plata corecţiilor financiare stabilite în cadrul proiectului. Sumele rămase 
neutilizate se reflectă în excedentul bugetului local şi vor fi utilizate în anul următor cu aceeaşi destinaţie. 
"Spitalele publice din reţeaua Ministerului Sănătăţii şi Ministerului Transporturilor, beneficiare ale unor proiecte 
finanţate din fonduri europene în perioada de programare 2014 - 2020, pot primi, în completare, sume de la 
bugetul de stat, prin transferuri din bugetul Ministerului Sănătăţii şi Ministerului Transporturilor, după caz, pentru 
finanţarea cofinanţării care trebuie asigurată de către beneficiari potrivit contractelor de finanţare sau acordurilor 
de parteneriat", mai prevede textul adoptat. 
Camera Deputaţilor este for decizional.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Fiscul vrea să afle cât au plătit tinerii căsătoriți pe fotografi, formație și cununie religioasă 
ANAF a început să le trimită tinerilor căsătoriți formulare în care le cere să declare câți bani au cheltuit pentru 
nuntă cu fotografii, formația, restaurantul unde au petrecut, dar și câți bani au dat la cununia religioasă, 
scrie Profit.ro. 
ANAF vrea să afle de la tinerii căsătoriți nume de persoane/firme, numere de telefon, adrese și intermediari. 
Fiscul motivează că pentru astfel de servicii sunt încasate sume mari de bani și, de cele mai multe ori, nu ar fi 
declarate.  
Solicitările au început deja să fie trimise în toată țara. 
Potrivit solicitării, Fiscul vrea să afle și cât au plătit tinerii preoților pentru cununia religioasă. 
Tinerii proaspăt căsătoriți riscă amenzi cuprinse între 2.000 și 5.000 de lei dacă nu răspund solicitării fiscului. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Ministrul Apelor şi Pădurilor, atac la microhidrocentralele. Autorizate, doar dacă nu vor mai distruge natura 
Ministrul Ioan Deneş, a anunţat miercuri, că nu se va mai autoriza construcţia de microhidrocentrale decât în zone 
în care nu va mai fi distrusă fauna şi flora. Ministrul a recunoscut că microhidrocentralele nu respectă debitele 
care s-au angajat să le mențină pe râuri fapt pentru care o bună parte din faună și floră moare. 
Deneş a admis că există şi în prezent microhidrocentrale care au distrus fauna şi flora, dar afirmă că acestea 
trebuie controlate de alte instituţii, nu de Ministerul Apelor şi Pădurilor. Conform Constituţiei, trebuie respectat 
dreptul de proprietate şi aceste microhidrocentrale care au distrus fauna şi flora nu pot fi demolate, potrivit 
ministrului Deneş, informează Agerpres.ro. 
"MHC-urile (microhidrocentralele n.r.) existente, nimeni din ţara aceasta (...) nu poate să meargă şi să dispună ca 
să dispară aceste MHC-uri. Aceste MHC-uri există, cine le-a acordat autorizaţie şi cum le-a acordat, sunt instituţii 
abilitate care să facă această analiză, nu e problema noastră, însă nu mai putem în ţară să ne permitem să facem 
astfel investiţii oriunde, în orice loc şi oricum. Aceste MHC-uri, punctul nostru de vedere, pe care l-am şi transmis, 
este că trebuie să asigure un debit ecologic în aval de aceste MHC-uri, astfel încât să nu se mai întâmple, pentru 
că trebuie să recunoaştem că s-a întâmplat acest lucru, să distrugem flora şi fauna din avalul MHC-urilor. Nu se 
vor mai autoriza astfel de construcţii, numai pe zone foarte bine precizate şi în zone în care nu se mai pune în 
pericol distrugerea florei şi faunei din acea zonă", a declarat ministrul Apelor şi Pădurilor, într-o conferinţă de 
presă care a avut loc în localitatea sibiană Porumbacu de Sus. 
Ministrul Deneş spune că există specii de peşti, precum păstrăvul, care au dispărut din apropierea unor 
microhidrocentrale. 
"Trebuie să o spunem şi să recunoaştem, există anumite MHC-uri (...) în care un curs de apă de munte, în care 
erau diverse activităţi pe care le făceau oamenii de acolo şi creşteau anumite specii de peşti, păstrăvul, care este o 
specie extrem de sensibilă la mediu şi la debitul e apă care e în acea zonă, în aval de acele MHC-uri, au dispărut, 
lucru pe care Ministerul Apelor şi Pădurilor nu îl va mai accepta la nicio nouă astfel de construcţie", a mai arătat 
ministrul Deneş. 
Potrivit ministrului Apelor, "zonele cele mai afectate de aceste MHC-uri sunt cursurile de munte". "Zonele cele 
mai afectate de aceste MHC-uri sunt cursurile de munte, care sunt cursuri cu un debit relativ mic şi unde cresc şi 
se dezvoltă anumite specii de peşti, care au fost şi pot fi afectate de astfel de construcţii", a explicat ministrul 
Deneş. 
Ministrul Apelor spune că există un grup de lucru format din specialişti de la mai multe ministere, care analizează 
cum să se modifice legislaţia care reglementează microhidrocentralele. 
Ministrul Deneş a precizat că "la ora actuală nu se mai construiesc microhidrocentrale", iar cele care distrug fauna 
şi flora "vor trebui să respecte un debit ecologic minim pe care îl vom stabili prin legislaţie".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Metrorex deschide un parking uriaș la capătul unei magistrale 
Şoferii care vin în Capitală îşi vor putea lăsa maşinile în noua parcare contra unui tarif de un leu pe oră, care va fi, 
cel mai probabil, ajustat în funcție de durata parcării. 
Parkingul de la Străuleşti va fi deschis în noiembrie, iar tariful va fi de un leu pe oră, a declarat, miercuri, Dumitru 
Sodolescu, directorul general al Metrorex, prezent la o conferinţă pe teme de profil, potrivit Agerpres.ro. 
"Lucrările au fost terminate pe 18 iulie şi s-a întârziat pentru că nu au fost gata toate documentele. Pe data de 11 
octombrie s-a întrunit comisia şi a început recepţia pentru terminarea lucrărilor. Luni, 22 octombrie, se va întruni 
din nou comisia, pentru a vedea în ce stadiu ne aflăm. Programul nostru este făcut ca, până la sfârşitul lunii, să 
terminăm inclusiv punerea în funcţiune, iar în noiembrie parcarea să devină funcţională", a spus şeful Metrorex. 
Tariful va fi de un leu pe oră şi se discută şi introducerea unui abonament, a adăugat el. 
"Nu vrem să facem venituri spectaculoase din exploatarea parcării, întrucât nu acesta este scopul nostru, ci să 
decongestionăm circulaţia. Avem în vedere şi un abonament, pentru că, dacă cineva lasă maşina 10 ore, e cam 
mult 200 de lei pe lună. De asemenea, ne gândim la implementarea unui sistem de reducere pentru cei care 
folosesc metroul, practic vor putea scana biletul pentru metrou şi vor putea obţine o reducere. Vom investi 
separat nişte bani în acest sens, dar nu costă mult", a arătat Sodolescu. 
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Terminalul are un spaţiu de parcare pentru 650 de autovehicule şi o sală de aşteptare pentru călătorii 
transportului public. Depoul are o suprafaţă de 14.000 metri pătraţi şi 13 linii. Acolo pot fi garate sau reparate în 
acelaşi timp şapte trenuri. În cadrul aceluiaşi proiect au fost amenajate spaţii verzi adiacente drumurilor de acces 
şi un teren de sport. 
Depoul şi Terminalul multimodal Străuleşti sunt finanţate din bugetul de stat. Valoarea investiţiei este de 160 de 
milioane de lei, fără TVA.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 CFR Marfă, adusă aproape de faliment. Comisia Europeană vrea banii înapoi 
Cinci ani toate guvernările care s-au succedat la conducerea țării nu au făcut nimic pentru a redresa societatea 
națională de transport feroviar de marfă. Iertarea datoriilor acordată în 2013 în vederea privatizării CFR Marfă, 
privatizare eșuată, este acum considerat ajutor de stat de către Comisia Europeană. Comisia cere returnarea 
banilor. 
 Compania de stat nu are banii necesari pentru a returna banii și dacă CE va ajunge la concluzia că este ajutor de 
stat, CFR Marfă va intra în faliment sau va fi privatizată pe nimic. Piața va fi preluată de operatorii privați dar și de 
companiile de transport de marfă a unor țări vecine. Puținele vagoane și locomotive aflate în stare bună vor fi 
cumpărate pe nimic, potrivit Agerpres.ro. Odinioară România avea al șaptelea transport feroviar de marfă din 
Europa. 
CFR Marfă va pierde o cotă importantă de piaţă şi ar putea intra chiar în faliment, în cazul în care Comisia 
Europeană constată, în urma investigaţiei pe care o derulează, că operatorul feroviar a primit ajutor de stat ilegal, 
a declarat, miercuri, Vasile Şeclăman, director al Direcţiei de Supraveghere Feroviară din cadrul Consiliului 
Concurenţei. 
"Din informaţiile pe care le am, dacă este declarat ajutor de stat ilegal, CFR Marfă va fi nevoită să returneze suma 
şi acest lucru înseamnă o anumită greutate în activitatea pe care o va avea de atunci încolo şi poate duce chiar la 
pierderea unei cote importante de piaţă şi, să sperăm, că nu la faliment. Aici depinde foarte mult de 
managementul care se va aplica în condiţiile în care ajutorul de stat va fi declarat ilegal", a spus el, prezent la o 
conferinţă pe teme de profil. 
Şeclăman nu a putut da detalii despre suma pe care CFR Marfă va trebui să o returneze, precizând că de acest caz 
se ocupă Direcţia de ajutor de stat din cadrul Consiliului Concurenţei. 
Cauza acestei situații este un artificiu curios și complicat făcut în 2013 de către guvernul Victor Ponta la momentul 
privatizării. CFR Marfă, companie care avea datorii importante la CFR SA, a preluat de la aceasta datoriile CFR SA 
la bugetul de stat. Compania de Marfă și-a anulat astfel  obligațiile la CFR SA iar datoriile sale au fost convertite în 
acțiuni ce au revenit statului. 
Privatizarea a eșuat în urma disputelor dintre guvernul Victor Ponta și fostul președinte Traian Băsescu dar și din 
cauza pregătirii necorespunzătoare a privatizării. Problema este că CE acceptă astfel de conversii a datoriilor în 
acțiuni doar o singură dată, in vederea privatizării. Deoarece procedura a eșuat CE cere acum Guvernului să 
recupereze de la CFR Marfă valoarea ajutorului. 
El a mai spus că o eventuală decizie nefavorabilă îi va avantaja pe competitorii CFR Marfă, care vor prelua o parte 
din cota de piaţă a companiei de stat. 
"Oricum va pierde din cota de piaţă pe care o are acum, de circa 36%, care se va duce către ceilalţi competitori. Pe 
piaţă sunt înregistraţi 22 de operatori feroviari de marfă, din care au funcţionat în perioada 2016 - 2017 un număr 
de 17 companii. Cinci dintre acestea au cotă de piaţă de peste 3%, iar principalul competitor al CFR Marfă este 
GFR, din grupul Grampet", a adăugat reprezentantul Consiliului. 
Comisia Europeană a lansat, la jumătatea lunii decembrie 2017, o investigaţie aprofundată pentru a determina 
dacă stingerea de către statul român a datoriilor operatorului de transport feroviar de marfă CFR Marfă şi 
necolectarea datoriilor companiei i-au conferit acesteia un avantaj neloial, cu încălcarea normelor UE privind 
ajutoarele de stat. 
În iunie, ministrul Transporturilor, Lucian Şova, afirma că, din informaţiile sale, soluţia va fi nefavorabilă companiei 
feroviare româneşti. 
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"După semnalele pe care le am, mai degrabă se îndreaptă către o soluţie defavorabilă companiei CFR Marfă şi eu 
fac toate eforturile să fim pregătiţi pentru ceea ce-i mai rău, adică o decizie nefavorabilă, situaţie în care va trebui, 
probabil, ca această companie să ia măsuri în vederea returnării contravalorii acelei tranzacţii, ceea ce este imens, 
lucru care poată să conducă la declararea insolvenţei sale”, afirma ministrul Transporturilor, Lucian Şova. 
La finele anului trecut compania înregistra o datorie uriașă de peste un miliard de lei care depășea veniturile nete 
de aproximativ 800 milioane lei, dar și o pierdere de 157 milioane lei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Proiect: Cei din București-Ilfov care folosesc în comun o mașină ar putea avea combustibilul decontat până la 
500 lei 
Primăria Capitalei vrea să deconteze combustibilul folosit de cetăţeni până la valoarea de 500 de lei pe lună 
dacă mai multe persoane folosesc în comun un autoturism proprietate personală pentru deplasarea în aceeaşi 
direcţie, către Bucureşti, potrivit unui proiect de hotărâre, informează Mediafax. 
Potrivit unui proiect de hotărâre aflat pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului General al Municipiului Bucureşti 
(CGMB) de joi, Primăria Capitalei propune decontarea combustibilului folosit de cetăţeni până la valoarea de 500 
de lei lunar, dacă mai multe persoane folosesc în comun un autoturism proprietate personală pentru deplasarea 
în aceeaşi direcţie, către Bucureşti. 
Măsura este propusă pentru decongestionarea traficului din oraş. 
"Stimularea prin decontarea combustibilului in valoare de pana la 500 lei lunar în vederea încurajării unor asocieri 
voluntare prin care părinții elevilor unităților de învățământ primare și secundare de pe teritoriul Municipiului 
București, care au domiciliul în regiunea de dezvoltare București-Ilfov pot folosi în comun autoturismul 
proprietate personală în vederea transportului copiilor, la instituțiile de învățământ primare și secundare de pe 
teritoriul Municipiului București, care vor fi selectate în cadrul unui proiect pilot", se arată în proiectul de 
hotărâre. 
Totodată, Primăria Capitalei vrea înființarea unui sistem municipal de car-sharing, dotat cu autoturisme ecologice-
electrice sau hibrid, care să poată fi folosit de către cetățeni pentru deplasarea în Capitală, înființarea unui 
serviciu municipal de transport dotat cu microbuze școlare care să faciliteze transportul elevilor din ciclul primar și 
secundar pe teritoriul Bucureștiului, precum și înființarea unui sistem municipal de bike-sharing, dotat cu biciclete 
electrice, care să poată fi folosit de cetățeni pentru deplasarea în oraș. 
Potrivit raportului de specialitate inclus în proiect, la sfârşitul anului trecut, în România erau aproape 6 milioane 
de autoturisme înmatriculate în circulaţie, în Bucureşti fiind 17,6 la sută dintre ele, iar în Ilfov – 2,21 la sută. În 
perioada 2014-2017, numărul de maşini înmatriculate în această regiune a crescut, în special în Ilfov. Traficul din 
Capitală s-ar reduce cu 25 la sută dacă administrația locală include serviciile de car-sharing, car-pooling şi bike-
sharing în planurile de mobilitate urmană, potrivit raportului. 
În proiect se precizează că sumele necesare implementării acestui program vor fi suportate de la bugetul local al 
Primăriei Capitalei, însă nu este specificat și un impact bugetar exact. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Militarii romani poarta uniforme de 30 de milioane de euro, care se decoloreaza si intra la apa  
Noile uniforme ale Armatei Romane sunt de o calitate cel putin indoielnica: se decoloreaza de la soare, se 
scamoseaza imediat si intra la apa. 
Potrivit unui material realizat de jurnalistul Adelin Petrisor pentru stirile TVR si publicat pe blogul sau, uniformele 
decolorate arata ca si cum ar apartine unei alte armate. 
"Noile uniforme ale armatei romane au fost invinse de soarele afgan. Dupa doar 6 luni de misiune, acestea s-au 
decolorat si arata ca si cum ar apartine unei alte armate. MApN recunoaste esecul, insa spune ca probleme au 
fost doar in primul lot...", scrie jurnalistul pe blogul sau. 
Conform TVR, ministrul Mihai Fifor si generalul Nicoale Ciuca, seful Statului Major al Apararii, au primit foarte 
multe plangeri in timpul vizitei in Afganistan tocmai din acest motiv. 
"Sigur ca e jenant. In primul rand, pentru cei care o poarta. Care se simt frustrati fata de ceilalti camarazi cu care 
actioneaza in teatrul respectiv. Ele (uniformele - n.red.) trebuiau testate inainte si in momentul in care ai trimis un 
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militar intr-un teatru de actiuni militare sa nu se faca de ras, sa nu ii fie jena sa isi poarte uniforma, care ar trebui 
sa fie un element de mandrie pentru fiecare militar al Armatei", a afirmat generalul Decebal Ilina, fost sef al 
Inzestrarii Armatei. 
Armata sustine ca exista probleme doar la primul lot. MApN a transmis, intr-un comunicat de presa, ca au fost 
gasite solutii pentru ca acestea sa nu se mai decoloreze si sa se uzeze atat de usor, fara sa precizeze care sunt 
acestea. 
Uniformele care se decoloreza au fost achizionate in urma unei licitatii in SEAP, iar valoarea contractului este de 
peste 146 de milioane de lei, adica peste 30 de milioane de euro. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 România, a opta lună consecutiv, cea mai mare inflaţie anuală din UE 
România a avut în septembrie, pentru a opta lună consecutiv, cea mai mare rată anuală a inflaţiei dintre statele 
membre ale Uniunii Europene, cu un avans al preţurilor de consum de 4,7%, similar cu cel înregistrat în august, 
arată datele publicate miercuri de Oficiul European de Statistică (Eurostat). 
Rata anuală a inflaţiei în Uniunea Europeană (UE) s-a situat la 2,2% în septembrie, stabilă comparativ cu luna 
precedentă, în timp ce în zona euro inflaţia a urcat până la 2,1% de la 2% în august. În rândul statelor membre UE, 
cele mai mari rate anuale ale inflaţiei au fost înregistrate în România (4,7%), Ungaria (3,7%) şi Bulgaria (3,6%), iar 
cele mai scăzute în Danemarca (0,5%), Grecia (1,1%) şi Irlanda (1,2%). 
Comparativ cu situaţia din august 2018, rata anuală a inflaţiei a scăzut în nouă state membre, a rămas stabilă în 
patru (inclusiv în România) şi a crescut în 14 ţări. 
Cel mai semnificativ impact asupra creşterii anuale a preţurilor l-au avut preţurile la energie (0,90 puncte 
procentuale), urmate de preţurile la servicii (0,57 puncte procentuale) şi de cele la alimente, alcool şi ţigări (0,51 
puncte procentuale). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Eurobarometru. Câți români ar vota pentru rămânerea în UE 
Aproape jumătate dintre români văd ca pe un lucru bun apartenenţa la UE, iar în cazul unui referendum pe 
această temă, 65% ar vota pentru rămânerea în Uniune, conform unui Eurobarometru făcut public miercuri de 
Parlamentul European.  
Aproape jumătate dintre români văd ca pe un lucru bun apartenenţa la UE  
„62% dintre europeni, nivel record în ultimii 25 de ani, respectiv 49% dintre români văd ca pe un lucru bun 
apartenenţa la UE a ţării lor", se arată în studiu, care relevă o creştere uşoară faţă de perioada similară a anului 
trecut, dar o scădere de 10 procente faţă de luna aprilie a acestui an. 
„În general, la nivel european, sprijinul faţă de UE a crescut semnificativ după referendumul din Marea Britanie 
din 2016, fapt ce sugerează atât îngrijorarea crescândă a europenilor în legătură cu impactul Brexit-ului, cât şi o 
creştere a nivelului de conştientizare a beneficiilor apartenenţei la UE, datorită negocierilor dificile pentru ieşirea 
Marii Britanii din UE”, consemnează datele Eurobarometrului. 
În cazul organizării unui referendum privind apartenenţa la UE, 66% dintre europeni (65% dintre români) ar vota 
pentru ca ţara lor să rămână membră. 17% dintre europeni (15% dintre români) ar vota pentru ieşirea din UE, în 
timp ce 17% dintre europeni (20% dintre români) declară că nu ştiu cum ar vot a.  
Datele sondajului arată că 49% dintre europeni (51% dintre români) se declară satisfăcuţi de modul în care 
democraţia funcţionează în Uniunea Europeană. 
O proporţie de 32% dintre europeni (43% în România) au o imagine pozitivă despre Parlamentul European, 21% 
(17% în România) au o imagine negativă, în timp ce 43% dintre europeni (36% în România) au o imagine neutră. 
48% dintre europeni (63% în România) ar dori ca Parlamentul European să aibă un rol mai important. 
Gradul de informare a crescut 
Gradul de informare şi interesul faţă de alegerile europene din 2019 sunt în creştere: 41% dintre europeni, 
comparativ cu 32% în aprilie 2018 (53% dintre români, comparativ cu 43% în aprilie 2018) au identificat corect 
luna mai a anului viitor drept perioada în care vor avea loc alegerile, în timp ce 51% dintre europeni, comparativ 
cu 50% în aprilie 2018 (57% dintre români, comparativ cu 55% în aprilie 2018) se declară interesaţi de aceste 
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alegeri. 
În legătură cu temele pe care le doresc discutate în campania electorală, europenii au identificat următoarele 
priorităţi: imigraţie (menţionată de 50% dintre respondenţi), economie (47%), combaterea şomajului în rândul 
tinerilor (47%), combaterea terorismului (44%) şi protecţia mediului (40%). 
Temele prioritare identificate de români sunt: economie (53%), combaterea şomajului în rândul tinerilor (44%), 
promovarea drepturilor omului şi a democraţiei (38%), protecţia consumatorului şi siguranţa alimentară (36%) şi 
protecţia socială (35%). 
Comentând rezultatele sondajului, preşedintele Parlamentului European Antonio Tajani a declarat: „Pe măsură ce 
se finalizează detaliile acordului de retragere a Marii Britanii din UE, aceste rezultate evidenţiază a creştere a 
gradului în care beneficiile Uniunii Europene sunt apreciate pe continent. Cu toate acestea, mai sunt multe de 
făcut. Continua cooperare şi solidaritatea la nivelul UE sunt esenţiale pentru a răspunde preocupările cetăţenilor 
europeni”. 
Guy Verhofstadt, coordonatorul Parlamentului European pentru Brexit, a adăugat: „Faptul că 51% dintre britanicii 
intervievaţi îşi doresc să rămână în UE ne aduce aminte în mod foarte clar de diviziunile profunde generate de 
decizia privind Brexit-ul şi de necesitatea ca noi să găsim o soluţie pentru o relaţie viitoare pe termen lung strânsă 
şi sustenabilă, sub forma unui acord de asociere cuprinzător. În timp ce trebuie să fim pregătiţi pentru orice 
eventualitate, se pare că un aşa-numit Brexit dur sau un scenariu costisitor care implică neajungerea la un acord 
sunt puţin dorite, atât în Marea Britanie, cât şi oriunde altundeva în UE, iar eu sper că această situaţie se va 
reflecta într-un final în rezultatul negocierilor.” 
Studiul a fost realizat  de către Kantar Public în perioada 8-26.09.2018, prin metoda interviu faţă în faţă, pe un 
eşantion de 27474 persoane la nivel european (1007 în România). 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Romania, tinta facila pentru hackeri la alegerile din 2019. Cum se protejeaza un sistem electoral? 
Mark Pfeifle, 45 de ani, un fost consultant al presedintelui George W. Bush, s-a aflat intr-o vizita de doua zile in 
Romania, fiind interesat de domeniul securitatii cibernetice, in special cu aplicatie in zona protejarii proceselor 
electorale de interferente straine. 
Securitatea cibernetica este un domeniu complicat si sensibil, iar atacurile digitale afecteaza zilnic milioane de 
oameni. 
Peste jumatate dintre computerele Primariei Sectorului 1 au fost blocate de un atac cibernetic in urma cu cateva 
zile, iar datele platitorilor de taxe nu au mai putut fi accesate de catre functionari. 
Hackerii au cerut o recompensa importanta pentru a anihila virusul, suma pe care autoritatile au refuzat s-o faca 
publica. Pana miercuri, 17 octombrie, criza nu fusese rezolvata, acesta fiind doar ultimul caz in care atacurile 
cibernetice au perturbat functionarea unei institutii, provocand pagube pentru sute de mii de oameni. 
"Am avut intalniri cu studentii de la Politehnica Bucuresti, unde exista o specializare in securitate cibernetica. Din 
cei 40 cati erau in sala, doar doi si-au aratat intentia de a lucra pentru Guvern dupa terminarea studiilor, ceea ce 
reprezinta o mare problema", a spus Mark Pfeifle cu ocazia unei conferinte de presa desfasurate miercuri, la 
Ambasada SUA din Bucuresti. 
 
Un republican preocupat de atacurile cibernetice venite dinspre Moscova 
Mark Pfeifle este expert in comunicare si relatii publice, conducand o companie care dezvolta proiecte in acest 
domeniu, "Off the Record Strategies". 
"Este cea mai inteligenta persoana din domeniul relatiilor publice pe care am intalnit-o. E in stare sa vanda gheata 
celor care traiesc pe calota polara", l-a caracterizat Ellen Ratner, coordonatoarea serviciului Talk Media News. 
Expertul este apropiat de Partidul Republican, iar vizita in Romania are legatura cu amenintarile unor posibile 
interferente in alegeri venite din partea Rusiei. 
"Stim astazi ca, in 2016, au existat incercari de interventie in procesul electoral din SUA. Pe de-o parte, prin 
propaganda, stiri false si mesaje promovate pe retelele sociale, pe de alta parte, au fost incercari de a patrunde in 
retelele de computere ale birourilor electorale", a spus Mark Pfeifle. 
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El a adaugat ca vizita sa in Romania are legatura cu dezvoltarea infrastructurii digitale pentru a raspunde la 
provocarile ridicate de atacurile cibernetice. 
"E vorba de a crea o cale de comunicare intre mediul privat si cel guvernamental pentru a gasi solutii si a le 
implementa cu scopul de a crea o infrastructura solida in ce priveste protectia sistemului electoral", sustine Mark 
Pfeifle. 
 
Ziua alegerilor, momentul critic pentru orice sistem electoral 
Experienta acumulata in anii in care a fost consultant pe probleme de securitate nationala la Casa Alba, in 
administratia George W. Bush, vrea s-o foloseasca in zona Europei de Est pentru a dezvolta sistemele de aparare 
in fata atacurilor cibernetice care au devenit tot mai intense si care fac pagube tot mai mari. 
"In cadrul sistemelor digitale electorale, cel mai important atac are loc in ziua alegerilor, atunci sistemul trebuie sa 
faca fata si sa respinga orice tentativa de interferenta. 
Acelasi lucru se intampla si in ce priveste propaganda si raspandirea de informatii false, concentrarea maxima 
fiind in ziua alegerilor. Masurile care e indicat sa fie luate de autoritati trebuie sa aiba in vedere ambele fronturi 
de atac si sa existe solutii de descurajare", a declarat Pfeifle in conferinta de presa. 
In Romania si Ucraina, in 2019, vor avea loc alegeri, iar posibilitatea de a exista atacuri cibernetice asupra 
sistemelor electorale e foarte mare. 
 
Coruptia, poarta prin care intra hackerii 
Romania poate beneficia de mai multa protectie pentru astfel de situatii atat din partea Comisiei Europene, care 
deruleaza programe speciale in acest sens, dar si din partea SUA care, dupa experienta nefericita din 2016, au luat 
unele masuri la nivel federal pentru a face fata atacurilor cibernetice asupra sistemului electoral. 
"Fiecare tara trebuie sa ia masurile care se impun, arhitectura sistemelor cibernetice difera de la stat la stat, iar 
Ucraina trebuie sa se asigure ca va face fata atacurilor", considera Mark Pfeifle, care e sigur ca acest stat va 
reprezenta o tinta in 2019. 
Cu cat coruptia este mai mare, cu atat apar mai multe brese in ce priveste siguranta sistemelor digitale, iar 
posibilitatea ca un atac sa aiba succes e foarte mare. 
"Infestata de o coruptie agresiva si de atacurile lui Putin, Ucraina este un punct fierbinte al intrigilor 
internationale, in jurul caruia se invart o serie de personaje dubioase mai potrivite cu un roman prost, decat cu o 
mare tabla de sah cum era considerata odata", a scris Mark Pfeifle intr-un articol publicat de "Daily Caller", in 
aprilie 2018, in care descria fenomenul coruptiei din Ucraina si efectele sale. 
Cert este ca sunt slabe sanse ca actualul guvern condus de Viorica Dancila sa ia in serios amenintarile legate de 
posibilitatea ca tara noastra sa fie tinta unor atacuri cibernetice in perioada urmatoare. 
Iar coruptia, criza politica si sociala care se manifesta de doi ani au transformat Romania intr-o tinta facila pentru 
hackeri. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Inca 12.000 de calatorii gratuite prin Europa pentru tineri. Cum pot beneficia romanii 
Comisia Europeana va lansa o noua runda a programului DiscoverEU, astfel ca vor fi acordate 12.000 de permise 
gratuite de calatorie in Europa, in perioada 15 aprilie - 31 octombrie 2019, pentru tinerii cu varsta de 18 ani din 
UE, din care 450 vor fi pentru Romania. Inscrierile se fac din 29 noiembrie 2018. 
"In aceasta vara, circa 15.000 de tineri in varsta de 18 ani au putut calatori in UE. Ei au avut o experienta 
personala cu privire la ceea ce inseamna sa fii european. Ei au avut sansa de a descoperi diversitatea si bogatia 
culturala a Europei, precum si de a intalni oameni din intreaga Uniune. Am auzit atatea povesti fantastice de la cei 
care au participat si sunt incantat ca putem oferi aceasta experienta mai multor tineri anul viitor!", a declarat 
comisarul european Tibor Navracsics, responsabil pentru educatie, cultura, tineret si sport. 
Pentru inscriere, tinerii trebuie sa aiba varsta de 18 ani la data de 31 decembrie 2018. Cei interesati trebuie sa se 
inscrie online, incepand cu 29 noiembrie, pe pagina Portalului european pentru tineret; un comitet va evalua 
aplicatiile si va face selectarea; cei inscrisi vor afla rezultatele in ianuarie 2019. Ei trebuie sa fie pregatiti de 
calatorie intre 15 aprilie - 31 octombrie 2019 pentru o perioada de maximum 30 zile. 
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Tinerii vor putea calatori in mod individual sau intr-un grup de maximum cinci persoane. Pe durata calatoriei, 
principalul mijloc de transport va fi trenul, insa exista posibilitatea de a lua si alte mijloace de transport. 
Locurile le sunt alocate statelor membre in baza unor cote fixe. Astfel, la prima runda au fost inregistrate 3.175 de 
solicitari din Romania, fiind selectati 576 de tineri. Pentru runda a doua, 456 de bilete dintre cele 12.000 le vor fi 
alocate romanilor. 
Pe baza interesului covarsitor al tinerilor pentru acest program, Comisia Europeana a propus alocarea a 700 
milioane de euro in bugetul UE post-2020, prin intermediul programului Erasmus. Daca Parlamentul European si 
Consiliul vor ajunge la un acord, inca 1,5 milioane de tineri in varsta de 18 ani vor putea calatori gratuit in Europa, 
in perioada 2021-2027. 
Initiativa DiscoverEU a debutat in iunie 2018, cu un buget initial de 12 milioane euro pentru anul in curs. Peste 
15.000 de tineri au avut ocazia sa calatoreasca gratuit prin Uniune in cadrul primei editii. Aceasta le-a oferit 
tinerilor posibilitatea unei experiente unice, mai ales in contextul evenimentelor organizate cu ocazia Anul 
european al patrimoniului cultural 2018. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Firea desfiinteaza brusc administratiile care se ocupa de strazi, parcuri si cimitire. Angajatii sunt dati afara 
automat, desi promitea ca nu vor fi someri 
Primaria Capitalei va desfiinta administratiile din subordinea sa care se ocupa de serviciile publice, mai exact 
Administratia Lacuri, Parcuri si Agrement (ALPAB), Administratia Strazilor, Administratia Fondului Imobiliar si 
Administratia Cimitirelor si Crematoriilor Umane, potrivit unui proiect de hotarare care a fost transmis 
consilierilor generali miercuri dupa-amiaza, cu mai putin de 24 de ore inainte de sedinta CGMB. 
Dupa desfiintarea administratiilor, serviciile publice pe care le prestau acestea vor fi desfasurate de companiile 
municipale, iar contractele angajatilor inceteaza de drept. 
Municipalitatea argumenteaza necesitatea desfiintarii acestor adminsitratii pentru "eliminarea paralelismului, 
stabilirea concreta si efectiva a responsabilitatilor", in conditiile in care in luna august CGMB a adoptat o hotarare 
prin care gestiunea unor servicii publice derulate de Administratia Strazilor a trecut la companiile municipale. 
Prin desfiintarea acestor administratii, contractele angajatilor inceteaza de drept, asa cum se arata si in proiectul 
de hotarare. 
"Companiile municipale care au calitatea de delegat in cadrul gestiunii serviciului, respectiv pentru prestarea 
atributiilor preluate de la delegator, pentru acoperirea necesarului de personal, vor putea acoperi acest deficit 
prin punerea la dispozitia angajatorilor (...) situatia posturilor vacante", se arata in proiectul de hotarare. 
Concret, cei care lucreaza in prezent in administratiile enumerate mai sus au posibilitatea de a se angaja la 
companiile municipale, in functie de numarul de posturi libere, nu sunt transferati automat de la un angajator la 
altul. 
Proiectul de hotarare nu se afla pe ordinea de zi a sedintei de joi a CGMB, fiind trimis consilierilor miercuri dupa-
amiaza. 
Vicepresedintele Federatiei sindicatelor din Administratiei Publica Locala si presedinte al sindicatului din 
Administratia Strazilor, Dan Georgescu, a explicat ca, cel putin in cazul angajatilor de la Adminsitratia Strazilor, nu 
a fost oferit un cadru prin care acestia sa fie mutati pur si simplu la companiile municipale, doar unii angajati si-au 
dat demisia din proprie initiativa si s-au angajat la aceste companii. 
"Se prevede clar ca in cazul in care angajatorul nu mai exista, se desfiinteaza, angajatilor le este incetat contractul. 
Deci noi practic ramanem fara locuri de munca", a declarat Dan Georgescu pentru News.ro. 
El a spus ca sunt cativa oameni care si-au dat deja demisia din Administratia Strazilor si s-au angajat la Compania 
Municipala Parking SA, dar al doilea exemplar al contractului semnat nu le-a fost oferit noilor angajati. 
"S-au dus cativa la Compania Parking, deci si-au dat demisia si s-au dus acolo, dar ei nu s-au dus cu toate 
drepturile pe care le aveau aici, conform contractului colectiv de munca. Noi nu vom fi preluati cu totul, suntem 
concediati sau ne dam demisia si ramanem fara loc de munca", a spus Dan Georgescu. 
 
Firea promitea ca nimeni nu ramane somer 
In luna august, CGMB a decis sa inchirieze echipamentele pe care le detine Administratia Strazilor catre alte 
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institutii din subordinea primariei. Atunci, angajatii administratiei au intrat in greva spontana in semn de protest si 
au atras atentia ca in acest mod vor fi obligati sa isi dea toti demisia, iar apoi sa se angajeze la companiile 
municipale, fara insa sa aiba un post asigurat. 
Primarul Capitalei Gabriela Firea a reactionat atunci la aceste acuzatii si a spus ca este o dezinformare a 
sindicalistilor si a opozitiei care doar incearca sa o denigreze, pentru ca angajatii administratiilor nu vor ramane 
someri dupa desfiintarea acestora, ci vor fi angajati la companii. 
"Angajatii au fost dezinformati. Li s-a spus ca de fapt se inchide Administratia, iar compania municipala va angaja 
alt personal si ca ei vor fi someri. Sunt informatii raspandite in spatiul public nu doar de unele dintre firmele care 
aveau si au contract cu Administratia Strazilor, contracte unele dintre ele paguboase, sunt si alte informatii date 
cu scop politic de unii consilieri generali din opozitie ca sa ma denigreze, care aspira chiar la fotoliul de primar 
general. 
S-au pretat la a merge sa minta oamenii, cum ca e o cacealma si angajatii administratiilor vor ingrosa randurile la 
somaj si ca noi intentionam sa angajam oameni de pe la PSD. Nimic mai fals. Fals, minciuna grosoloana, 
dezinformare. S-a stat de vorba cu angajatii, unii dintre liderii de sindicat continua sa spuna aceste minciuni, 
pentru ca sunt interese foarte mari, economice, politice", spunea atunci Gabriela Firea. 
Ea a spus ca aceeasi situatie este si la ALPAB si ca unii consilieri generali din opozitie le spun angajatilor ca vor fi 
dati afara cand de fapt, explica Firea, doar se transfera activitatea, si nu se fac "angajari politice", asa cum spun 
cei de la PNL si USR. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Viorica Dăncilă, după întâlnirea cu Recep Erdogan: Turcii vor să construiască spitalul regional de la Constanţa 
în parteneriat public-privat 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri seara, că preşedintele Turciei, Recep Erdogan, şi-a prezentat 
interesul pentru construcţia unui spital regional la Constanţa, în parteneriat public-privat, iar o companie din 
Emiratele Arabe Unite vrea să investească în România în parcuri logistice. 
”La întâlnirea cu preşedintele Erdogan am prezentat proiectele în parteneriat public privat lansate de guvern pe 
infrastructură şi sperăm că am stârnit interesul părţii turce. S-a stabilit comisia mixtă în domeniul cooperării 
economice, care va avea loc la sfârşitul lunii noiembrie- începutul lunii decembrie. De asemenea, un lucru foarte 
important este faptul că a fost stabilită creşterea volumului schimburilor comerciale de la 7 miliarde, cât avem în 
prezent, la 10 miliarde de dolari. Preşedintele Erdogan, de asemenea, a prezentat interesul părţii turce pentru 
construcţia unui spital regional la Constanţa, în parteneriat public-privat, un spital cu o mie de paturi”, a declarat, 
la Antena 3, Viorica Dăncilă. 
 Ea a mai spus că a prezentat proiectele privind parteneriatul public-privat şi în timpul vizitei în Emiratele Arabe 
Unite. 
De asemenea, ea a mai spus că a avut o întâlnire cu reprezentanţii unei companii din Emiratele Arabe Unite, care 
are în plan să investească peste 100 de milioane de dolari în parcuri logistice şi industriale la Curtici, Aiud, Craiova, 
Constanţa, Bucureşti şi judeţul Prahova. 
”De asemenea, sunt interesaţi de construcţia portului Bucureşti, pe canalul Dunăre Bucureşti şi vor veni chiar 
săptămâna viitoare pentru primele discuţii”, a precizat premierul Dăncilă. 
Premierul Viorica Dăncilă efectuează, începând de luni, trei vizite în Turcia, Emiratele Arabe Unite şi Kuwait. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parteneriat strategic economic între România şi Emiratele Arabe 
Guvernele României şi Emiratelor Arabe Unite au încheiat, în cadrul vizitei de lucru a premierului Viorica Dăncilă 
în acest stat, un parteneriat strategic economic care oferă oportunităţi de cooperare, prin dezvoltarea de 
iniţiative comune pentru ambele părţi, anunţă Executivul. 
"În cadrul vizitei de lucru efectuate de către prim-ministrul României, doamna Viorica Dăncilă, în Emiratele Arabe 
Unite, cele doua părţi, română şi emirateză, au agreat instituirea unui cadru mai strâns şi mai activ de colaborare 
şi coordonare la nivel guvernamental şi astfel au convenit ridicarea nivelului relaţiei bilaterale la nivel de 
parteneriat economic strategic", trasmite Guvernul într-un comunicat de presă remis, joi, MEDIAFAX. 
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În acest sens, miercuri, şefii Executivelor de la Bucureşti şi de la Abu Dhabi au adoptat "Declaraţia comună privind 
stabilirea unui parteneriat economic strategic între Guvernul României şi Guvernul Emiratelor Arabe Unite". 
"Documentul subliniază rolul regional important al Emiratelor Arabe Unite, alături de apartenenţa României la 
Uniunea Europeană, care oferă oportunităţi importante de cooperare, prin dezvoltarea de iniţiative comune 
pentru ambele părţi. De asemenea, menţionează obiectivele de cooperare bilaterală în sectoarele prioritare 
pentru România, respectiv: comerţ, investiţii, industrie, agricultură, financiar-bancar, energie, transporturi şi 
infrastructură de transport, domeniul IT şi tehnologia blockchain, precum şi educaţie, cultură, cercetare-inovare, 
turism, tineret şi sport", potrivit sursei citate. 
Totodată, declaraţia scoate în evidenţă şi rolul important al comunităţilor româneşti şi emirateze din EAU, 
respectiv România, pentru dezvoltarea economică, socială şi culturală a celor două state. 
În cadrul declaraţiei este menţionată şi necesitatea adoptării, în viitorul apropiat, a unui Plan de Acţiune, 
document care să stabilească paşii concreţi pe care cele două guverne îi vor întreprinde în vederea implementării 
Parteneriatului Economic Strategic. 
Astfel, un obiectiv specific important al ţării noastre, conform sursei menţionate, este dinamizarea dimensiunii 
economice şi comerciale a relaţiilor bilaterale cu statele membre ale Consiliului de Cooperare al Golfului şi care 
este inclus în Programul de Guvernare 2017-2020. 
"În acest context, relaţiile cu Emiratele Arabe Unite reprezintă o prioritate, atât din perspectiva relaţiilor 
interumane, cât şi a potenţialului economic şi comercial. România se bucură de o îndelungată tradiţie de 
cooperare cu Emiratele Arabe Unite, stat care reprezintă principalul partener comercial al României în zona 
Golfului. Între cele doua state există un real potenţial de colaborare în diverse domenii de nişă, precum 
tehnologia informaţiei şi comunicaţiilor, energie regenerabilă, protejarea şi conservarea mediului înconjurător, 
sectorul imobiliar şi turism", conchide Executivul român în documentul de presă. 
Premierul Viorica Dăncilă efectuează, începând de luni, trei vizite în Turcia, Emiratele Arabe Unite şi Kuwait. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis, la reuniunea Consiliului European şi la summit-ul Asia-Europa/ Poziţia României privind Brexit 
Preşedintele Klaus Iohannis va participa la Bruxelles, joi şi vineri, reuniunea Consiliului European, la cel de-al 12-
lea Summit Asia - Europe Meeting (ASEM) şi la Summitul Euro în format extins. Temele de discuţie vor viza Brexit, 
gestionarea fenomenului migraţiei şi securitatea internă a UE. 
Pe agenda reuniunii Consiliului European figurează subiecte precum procesul de retragere a Marii Britanii din 
Uniunea Europeană, gestionarea migraţiei, relaţiile externe şi securitatea internă ale Uniunii Europene, potrivit 
unui comunicat de presă al Administraţiei Prezidenţiale. 
Referitor la procesul de retragere a Marii Britanii din UE, Iohannis va sublinia sprijinul Românei în vederea agreării 
Acordului de retragere cât mai curând posibil şi va sublinia că ţara noastră este în favoarea unui proces ordonat şi 
previzibil privind Brexit, care să constituie ulterior baza pentru stabilirea unei relaţii viitoare cât mai apropiate 
între UE şi Marea Britanie. 
De asemenea, şeful statului va susţine, în cadrul reuniunii Consiliului European, că România îşi doreşte încheierea 
unui acord cât mai cuprinzător privind relaţiile viitoare şi identificarea unor noi modalităţi de colaborare între 
Uniunea Europeană şi Marea Britanie în arii prioritare, cum ar fi securitatea, apărarea şi politica externă, domenii 
în care contribuţia britanică este substanţială, potrivit sursei citate. 
În legătură cu fenomenul migraţiei, Klaus Iohannis va evidenţia necesitatea unui dialog intensificat cu statele de 
origine şi tranzit ale migranţilor, în care accentul să fie plasat pe dezvoltare, educaţie şi construirea capacităţilor. 
Şeful statului va exprima susţinerea ţării noastre pentru consolidarea Agenţiei Europene pentru Poliţia de 
Frontieră şi Garda de Coastă, menţionând că România a avut constant o contribuţie substanţială la activitatea 
acestei agenţii. 
În domeniul securităţii interne, Iohannis va sublinia importanţa implementării instrumentelor legislative şi non-
legislative destinate unei mai bune cooperări şi coordonări la nivelul Uniunii Europene. 
Acesta va evidenţia faptul că "prevenirea şi contracararea radicalizării şi a terorismului trebuie să rămână printre 
preocupările prioritare ale statelor membre şi va reafirma sprijinul ţării noastre pentru demersurile şi eforturile în 
plan european de a consolida rezilienţa Uniunii în faţa ameninţărilor hibride", conform sursei menţionate. 
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De asemenea, Klaus Iohannis va participa, joi, la Summitul Euro în format extins, ocazie cu care preşedintele va 
menţiona că ţara noastră susţine obiectivul de consolidare a Uniunii Economice şi Monetare urmărind 
îndeaproape impactul tuturor iniţiativelor care vizează această zonă, având în vedere obiectivul României de 
aderare la Zona Euro cât mai curând posibil. 
În cele două zile cât se va afla la Bruxelles, Iohannis va participa şi la lucrările celui de-al doisprezecelea Summit 
Asia-Europe Meeting (ASEM). 
Summitul, cu tema "Parteneri globali pentru provocări globale", va reuni cei 53 de parteneri ASEM şi va viza un 
angajament al statelor partenere din Europa şi Asia în abordarea problemelor complexe într-un context global în 
continuă schimbare. 
Tema principală a dezbaterilor va fi conectivitatea la toate nivelurile - politic, economic, cultural, digital, 
instituţional şi interuman - cu scopul de a transmite un mesaj consolidat de recunoaştere a interdependenţelor în 
creştere între cele două continente, conchide Preşedinţia Română în comunicatul de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Marea Britanie şi UE au căzut de acord să-şi acorde mai mult timp după un summit fără rezultat 
Liderii Uniunii Europene au convenit miercuri să-şi acorde câteva săptămâni, poate până la sfârşitul anului, pentru 
a încheia un acord favorabil cu Marea Britanie înainte de ieşirea din UE, după ce summitul privind Brexitul a evitat 
orice fricţiune, dar nu s-a ajuns la niciun rezultat, relatează AP. 
Premierul britanic Theresa May nu a venit cu niciuna dintre propunerile substanţiale pe care şeful Consiliului UE, 
Donald Tusk, i-a cerut să le prezinte, oferindu-le celorlalţi 27 de lideri doar o pledoarie de bunăvoinţă. 
"Ultima etapă va avea nevoie de curaj, încredere şi leadership de ambele părţi", le-a spus May omologilor UE. 
Oficialii declară că există indicii că Marea Britanie ar putea lua în considerare extinderea perioadei de tranziţie 
post-Brexit dincolo de cele 21 de luni propuse pentru a facilita discuţiile privind o relaţie comercială viitoare. 
"Nimic nou în seara asta", a declarat Primul Ministru olandez, Mark Rutte. Acesta a spus că liderii UE vor evalua 
situaţia în următoarele săptămâni şi vor fi "pregătiţi să se întâlnească dacă va fi necesar". 
Negociatorul-şef al UE, Michel Barnier, a declarat că "avem nevoie de mult timp, mult mai mult timp şi vom 
continua să lucrăm în săptămânile următoare" cu omologul său britanic. 
În ciuda lipsei de progres, starea de spirit de la summit a fost pozitivă. May a vorbit despre "munca intensă din 
următoarele zile şi săptămâni" pentru a ajunge la un acord care să evite o ieşire din Blocul Comunitar fără acord a 
Marii Britanii pe 29 martie, care ar putea crea haos la frontiere şi în economie. Un acord trebuie încheiat curând, 
astfel încât parlamentele să aibă timp să-şi dea verdictul. 
Prim-ministrul Austriei Sebastian Kurz, care deţine preşedinţia rotativă a UE, a vorbit chiar despre "săptămânile şi 
lunile următoare" pentru a ajunge la o înţelegere. 
May s-a adresat liderilor UE înainte ca aceştia să se adune pentru a evalua starea discuţiilor despre Brexit. Liderul 
britanic i-a îndemnat pe omologii săi să-şi dubleze eforturile pentru a găsi calea unei înţelegeri, dar preşedintele 
Parlamentului European, Antonio Tajani, a declarat că aceasta nu le-a prezentat noi propuneri concrete. 
"Din punct de vedere politic, a fost exprimată voinţa de a avansa şi de a ajunge la un acord, dar nu a fost nimic 
nou în termeni de conţinut", a declarat Tajani. 
Următorul summit oficial UE - Marea Britanie este programat pentru luna decembrie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cetăţenii Republicii Moldova vor putea călători în Turcia doar cu buletinul de identitate 
Cetăţenii Republicii Moldova vor putea călători în Turcia doar cu buletinul de identitate, în timp ce transportatorii 
de mărfuri nu vor mai avea nevoie de autorizaţie de tranzit din partea autorităţilor turce, a comunicat miercuri 
guvernul de la Chişinău, potrivit site-ului unimedia.info. 
Republica Moldova şi Turcia au încheiat miercuri cinci acorduri bilaterale, în cadrul unei ceremonii care a avut loc 
la sediul guvernului de la Chişinău, în prezenţa premierului moldovean Pavel Filip şi a preşedintelui turc Recep 
Tayyip Erdogan, care se află în Republica Moldova pentru o vizită de două zile. 
Astfel, cetăţenii ambelor ţări vor putea călători dintr-un stat în altul în baza buletinului de identitate. Aceştia vor 
putea intra pe teritoriul statelor pentru aceeaşi perioadă de şedere ca şi în cazul paşapoartelor. 
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 Totodată, transportatorii de mărfuri vor putea tranzita cele două ţări fără autorizaţii de transport, fapt care va 
facilita transportarea bunurilor pe teritoriul ambelor state. 
Un alt tratat prevede că militarii din ambele ţări vor fi instruiţi la locul de serviciu, vor efectua vizite de lucru, vor 
participa la exerciţii comune şi alte activităţi sociale şi culturale. 
Acordul de cooperare în domeniul tineretului şi sportului promovează cooperarea dintre organizaţiile de tineret şi 
cele sportive prin realizarea diverselor proiecte comune, efectuarea schimbului de experienţă în domeniul 
siguranţei în sport, în vederea organizării evenimentelor sportive comune, dar şi a promovării femeilor în sport. 
Tot astăzi, a fost semnat şi un memorandum privind modul de administrare a liceului moldo-turc "S. Demirel" din 
oraşul Congaz. Memorandumul prevede condiţiile de admitere, limbile de organizare a studiilor, finanţarea şi 
scutirile de taxe pentru materialele livrate de partea turcă pentru dotarea tehnico-materială a liceului. 
Până în prezent, între Republica Moldova şi Republica Turcia au fost semnate 65 de acorduri bilaterale. 
(Sursa: Mediafax) 
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